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سید  شهید  نامه  وصیت 
الامین روح  حسین 

ای عزیزان از مال دنیا دست بردارید و به 
خدا فکر کنید، ما از خاک آمده ایم و به 
خاک بازمی گردیم، هرچه هست، دست 
همان  است  او  هرچه صلاح  و  خداست 
است، خداوند در این دنیا بسیار آزمایش 
خواهد کرد. این نعمتها را برای آزمایش 
از  که  باشیم  مواظب  است  داده  قرار  ما 
ای  بیائیم.  بیرون  سربلند  آزمایشات  این 
بروید  اسلام  شناخت  دنبال  به  دوستان 
را  )ره(  امام  اگر  شناختید،  را  اسلام  اگر 
می  خواهید  می  که  آنچه  به  شناختید، 
فردای  به  و  کنید  فکر  خدا  به  رسید، 
نعمتهای  و  جهنم  آتش  آن  به  قیامت، 
و  دنیا  مال  از  دست  بهشت،  در  خدا 
هواهای نفسانی بردارید...ای مردمی که 
در صحنه هستید به گلزار شهدا بروید و 
از این عزیزان درس بیاموزید. و فرزندان 

در  کنید،  بزرگ  اینان  چون  را  خود 
نمازجمعه ها مرتب شرکت کنید، نه فقط 
به عنوان یک نفر حاضر در نماز به خطبه 
ها گوش کنید راه و روش اسلام را یاد 
در سیاست دخالت  کنید  بگیرید و سعی 
کنید و ببینید در مملکتتان چه می گذرد.
من نمی دانم چه بگویم چون می دانم 
دنیا هیج ارزشی ندارد و تنها سفارشم این 

است که دست از یاری 
امام )ره( برندارید و در 
به  کنید  شرکت  جنگ 
کمک  مستضعفین 
نوازش  دست  و  کنید 
بکشید... آنان  سر  بر 

قضا  دستگاه  رئیس  رئیسی  ابراهیم  سید  الاسلام  حجت 
در نشست هم اندیشی فعالان حوزه زنان و خانواده گفت 
: نقش ساختار فرهنگی اهمیت بسیاری دارد و آنچه مبانی 
اساس  بلکه  نیست  حقوقی  رابطه  تنها  می گوید  ما  قران 
روزی  اگر  و  است  حاکم  عقلانیت  و  مودت  بر  خانواده 
رای  فقط  نباید  شد  مشکل  دچار  دلیلی  هر  به  خانواده 

حقوقی داد.
وی گفت : راهکار حکمیت و مشاوره است و کسانی که 
می بینند خانواده در حال از هم پاشیدگی است باید به آن 

توجه داشت.
حجت الاسلام رئیسی ادامه داد : تحکیم خانواده اهمیت 
بسیاری دارد و در سند تحول قوه قضاییه به دنبال آسیب، 
شناسایی هایی که داشتیم عوامل را پیدا کردیم و نتیجه 

آن سند تحول است.
رئیس قوه قضائیه درباره رویکرد سند تحول قوه قضاییه 
حتما  و  است  خانواده  اساس  بر  سند  این  رویکرد   : گفت 
مسائل  حل  به  نسبت  که  می خواهیم  تخصصی  شعب 

خانواده اهتمام بورزند و قضات آموزش ببینند.
وی ادامه داد : نقش بانوان باید در دادگاه ها جدی گرفته 

شود.
رئیسی اظهار کرد: حقیقتا امروز حضور اقتدار آفرین زنان 
در جامعه ما هم یک ضرورت است و هم یک فرصت؛ در 
اصل پیروزی و تداوم انقلاب اسلامی، در جنگ تحمیلی 
بسیار  حضور  زنان  اجتماعی  و  سیاسی  عرصه های  در  و 

بابرکت و نقش آفرینی بسیار ارزشمندی داشتند.
اینکه در مسئله خانواده همه  بیان  با  رئیس دستگاه قضا 
دانشگاه ها و صاحبان اندیشه و خرد در این رابطه می توانند 
نقش آفرینی کنند، گفت: این نشست ها به منظور ارتباط با 
فرهیختگان است و باید موضوعات حل شود و بن بستی 
در این زمینه وجود ندارد و همه راهکار ها دیده شده است.

وی گفت: اکثر پرونده های خانواده بسیار مدت دار هستند 
و مسائل عمیق تربیتی و اجتماعی و فرهنگی دارند که باید 
همه آن ها دیده شود. مسائل خانواده چند ساحتی است و 
باید چند ساحتی دیده شود و با این نگاه مورد توجه قرار 

گیرد.
نشست  حاشیه  در  رئیسی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
تحول در نظام حقوقی و قضایی زنان و خانواده، در جمع 
تعدادی از شرکت کنندگان و خبرنگاران در پاسخ به این 
توقع  خانواده  قضایی  حقوقی  مسائل  مورد  در  که  سئوال 
گفت:  است،  بیشتر  زمینه  این  در  بخش ها  کدام  از  شما 

و  است  ساحتی  چند  موضوع  یک  خانواده  و  زنان  حوزه 
دارای مسائل  زنان و خانواده  نیست؛ مسئله  فقط حقوقی 

مختلفی است و می طلبد همه بخش ها وارد عمل شوند.

این  دانشگاه در  اینکه حوزه و  بیان  با  قوه قضائیه  رئیس 
امروز  کرد:  تصریح  باشند،  آفرین  نقش  می توانند  رابطه 
فرهیختگانی در حوزه و دانشگاه داریم که در رابطه با این 
مباحث کار علمی کرده اند و اقدامات آنها می تواند، بسیار 

اثربخش واقع شود.
خانواده  بحث  گفت:  رئیسی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
دارای مقدماتی است که اگر مقدمات آن درست انجام شود 

نوبت به دادگاه نمی رسد.
رئیس دستگاه قضا بیان داشت: حتی در مراحلی که خانواده 
این موضوع در  به نحوی  باید  دچار مشکل شده است و 
دادگاه مطرح شود، در ابتدا باید مسئله از طریق داوری و 
دادگاه ها  نبود  دیگری  راهکار  اگر  و  شود  دنبال  حکمیت 

قضاوت و داوری خواهند کرد.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: نسبت به مجتمع های رسیدگی 
به پرونده های خانواده، دادگاه ها، حتی پرونده هایی که در 
دیوان مطرح است آسیب شناسی شده و موضوع خانواده و 

زنان مورد بررسی قرار گرفته است.
حجت الاسلام و المسلمین رییسی با اشاره به راهکارهای 
پیشنهادی سند تحول در حوزه زنان و خانواده، ادامه داد: 
در سند تحول راهکارهایی پیشنهاد شده و به دنبال تحقق 
یافتنی  دست  کاملا  موضوع  این  و  هستیم  راهکارها  آن 
بستی  بن  دینی هیچگونه  مبانی  بر  مبتنی  است؛ چرا که 
ابتدا مسائل را  وجود ندارد؛ مسائل قابل حل است و باید 

شناخت و سپس به دنبال راهکار آن بود.
اینکه  بیان  با  رئیسی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 

کارگروهی در معاونت راهبردی تعیین شده که به موضوع 
این کارگروه در  پردازد، تصریح کرد:  زنان و خانواده می 
که  موضوعاتی  و  پرونده ها  مورد  در  هم  که  است  تلاش 
مطرح شده مطالعاتی انجام دهد و هم بخش های دیگر 
را مورد توجه قرار دهد تا به یک راهکاری دست یابد که 
در نهایت منجر به کاهش پرونده در قوه قضاییه و کاهش 
آمار طلاق شود و مشکلات عدم سازش در خانواده را به 

حداقل برساند.
بر ضرورت  مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  رئیس 
کردیم  تعیین  هایی  کارگروه  گفت:  جلساتی  چنین  تداوم 
مطرح  را  مشکلات  کارگروه ها  آن  در  نظران  صاحب  تا 
کنند تا مسائل دنبال شود، اهمیت این جلسات برای بنده 
که  داد  خواهم  نشان  آن  برگزاری  با  و  است  بالا  بسیار 
این موضوعات از دستور کار من خارج نشده است و هم 
بهتری  زمینه حس  این  در  بتوانند  قضات  و  فرهیختگان 
به  تا  را رها نخواهم کرد  این موضوع  نیز  بنده  پیدا کنند 
به  را  خانواده  مسائل  و  برسیم  اجرایی  کاملًا  راهکارهای 

حداقل برسانیم.
وی افزود: مسئله نفقه، مهریه، طلاق و مسکن موضوعات 
راهکارهای  به یک  آن  باید در مورد  مختلفی هستند که 
روشنی برسیم تا هیچ دغدغه ای برای زنان وجود نداشته 

باشد.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه مهریه از حقوق زنان است، 
گفت: در هر حالتی مهریه حقی است که باید زوج نسبت 
به زوجه پرداخت کند؛ مهریه از حقوق زن است و مرد نیز 

باید حتما آن را پرداخت کند.
حجت الاسلام و المسلمین رئیسی تأکید کرد: از آن طرف 
نیز نسبت به مرد این پیگیری باید وجود داشته باشد که 
حقوق زنان را ضایع نکند؛ اینکه مرد ادعای عدم توانایی 
پرداخت مهریه داشته باشد و از سوی دیگر مال را به نام 
خواهر یا مادر خود کند؛ به نوعی فرار از دین انجام داده و 
این خود جرمی جدید است، بدان معنا که کسی حق زن را 
ندهد و مال را به نام دیگری کند که این خود جرم جدیدی 

به نام فرار از دین است.
وی افزود: بیشتر گله زنان از کسانی است متمکن هستند و 
فرار از دِین می کند. این موضوع باید تعقیب قانونی شود.

رئیس قوه قضاییه گفت: اگر فردی تمکن مالی داشت و 
رفتن مشکلی  زندان  با  دادگاه محرز شد  برای  آن  تمکن 
حل نمی شود باید تقسیط شود تا بتواند آن را پرداخت کند 

و به هیچ عنوان حق زن نباید تضییع گردد.

رئیسی مطرح کرد؛
ضرورت اهتمام شعب تخصصی دستگاه قضایی به حل مسائل خانواده/ نقش 

بانوان باید در دادگاه ها جدی گرفته شود

آوای جنگل

از  فجر  تئاتر  جشنواره  نهمین  و  سی 
آغاز  را  خود  فعالیت  ماه  بهمن  یازدهم 
اجراهای  شاهد  گذشته هم  روز  و  کرده 

ای،  صحنه 
دیگر  و  خیابانی 
های  گونه 
بودیم. اجرایی 
وی افزود: نمایش 
رادیویی  های 
شروع  هنوز 
فعالیت  و  نشده 
ها  تئاتر  رادیو 
 ۱۵ از  عملًا 

شد. خواهد  آغاز  ماه  بهمن 
تئاتر  جشنواره  اینکه  بیان  با  کریمی 
از  به یکی  را  اجرای هر شب خود  فجر 
کند  می  تقدیم  سلامت  مدافع  شهدای 
نرجس  روح  به  اول  شب  اجرای  گفت: 
شهید  و  پرستار  اولین  علیزاده  خان 
شد  تقدیم  کشورمان  سلامت  مدافع 

کرونا  دلیل  به  گذشته  سال  اسفند  که 
داد. دست  از  در لاهیجان  را  خود  جان 
ویاضافه کرد: اجرای شب دوم جشنواره 
شهید  روح  به 
میبدی  آقایی  علی 
ویزیت  به  )معروف 
های ۵۰۰ تومانی( و 
اجرای شب سوم هم 
تقی  شهید  روح  به 
پرسنل خدماتی  زارع 
الله  بقیه  بیمارستان 
شد. تقدیم  )عج( 
برگزاری  از  کریمی 
نشست های پژوهشی در جشنواره تئاتر 
فجر امسال خبرداد و گفت: این نشست ها 
نمایش   ۱۰۷ حضور  به  اشاره  با  وی 
تئاتر  جشنواره  در  کارگردان   ۱۰۷ با 
پخش  جدول  افزود:  امسال  فجر 
شده  منتشر  نیز  آنلاین  های  نمایش 
شد. خواهد  آغاز  ساعته   ۲۴ مدت  به 

اجتماعی  تأمین  سازمان  غیرمستقیم  درمان  کل  مدیر 
تامین  بیمه  فهرست  از  دارویی  هیچ  اینکه  به  اشاره  با 
اجتماعی حذف نشده است گفت:چنانچه یارانه دارو حذف 
خواهند شد.  مواجه  با مشکل  گر  بیمه  سازمانهای  شود 

شهرام غفاری با اشاره به اینکه هیچ دارویی برای بیمه 
شدگان تأمین اجتماعی حذف نشده است، گفت: در مراکز 
فهرست  از  دارویی  اجتماعی هیچ  تأمین  ملکی سازمان 
پوشش  تحت  شدگان  بیمه  بیمه،  مشمول  داروهای 
سازمان حذف نشده است. وی افزود: در زمان مدیریت 
دکتر هاشمی در وزارت بهداشت یکسری از داروها مانند 
استامینوفن و… از تعهدات سازمان های بیمه گر حذف 
شد یعنی از شمول بیمه پایه خارج شد و ربطی به سازمان 
بیمه  بلکه برای کل سازمان های  نبود  تأمین اجتماعی 
شد. انجام  کشوری  مصوبه  یک  اساس  بر  و  بود  گر 
اجتماعی  تأمین  سازمان  غیرمستقیم  درمان  کل  مدیر 
غیر  درمان  در  گفت:  نیز  دارو  قیمت  افزایش  مورد  در 
مستقیم خریدار هستیم و قیمت داروها با افزایش تعرفه 
بالا می رود اما در بخش درمان مستقیم بر قیمت داروها 
نظارت می شود و در حال حاضر در داروهای تک نسخه ای 
است. شده  مشاهده  قیمت  افزایش  حدودی  تا  برند  و 
غفاری با اشاره به اینکه بار مالی افزایش قیمت دارو به بیمه 
برداشته  دارو  یارانه  شده تحمیل می شود گفت: چنانچه 
شود قیمت دارو نیز زیاد می شود و نظر ما این است که بار 
مالی این امر بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان خواهد بود.
به گفته وی، اگر یارانه دارو را بردارند به سازمان های 
بیمه گر بدهند و قیمت ها را آزاد کنند خوب است اما در 
غیر این صورت سازمان های بیمه گر توان پوشش داروها 
را نخواهند داشت. با گران شدن دارو هم بیمه گر و هم 
به هر  پرداخت کنند و  را  بیشتری  باید سهم  بیمه شده 
دو فشار وارد می شود و چالش جدی برای سازمان تأمین 
این تصمیم  دلیل  به همین  ایجاد خواهد شد.  اجتماعی 
گیرد. صورت  بیشتری  کارشناسی  کار  و  دقت  با  باید 
خصوص  این  در  باید  دولت  کرد:  تاکید  وی   
کند. کمک  گر  بیمه  های  سازمان  به 

 افقی
1- توبره گدایی-ازدقیق ترین ساعت های موجود-

 بلند مرتبگی
2-ازاعضای تیم ملی آزاد کشتی کشورمان -گاوچران 

 آمریکایی 
3-گازی بی رنگ و غیر سمی قابل استفاده در 

 تولید لیزرو هوش بری-نظام ارباب ورعیتی
4-هواپیمای جنگی روسی - جمهوری خودگردان در 

 )گرجستان(-رشته گیاهی
5-حدس وگمان -گذر گاه -مجله تخصصی فوتبال 

 ))آلمان((سنگریزه
 6-آگاه ودانا-شورواشتیاق بی حد-نقابدار

 7-بی عیب و نقص- رب النوع-غول برف ها
8-بلند ترین نقطه جهان - واژه- نوعی میمون با 

 بدنی پوشیده از موهای بلند
 9-گل ولای-تکنولوژی جدید قرن-زبانه آتش

10-سیاستمدار فرانسوی با نام »شارل«- کوهی در 
 استان »اردبیل«-مشتش باز شده

11-هالوژن نمک طعام -پهلوان ایرانی-انتقاد 
 کننده-لحظه

12-سران قبایل -به مرحله عمل درآوردن-از دانه 
 های روغنی خوراکی 

 13-داروخانه بیستو چهارساعته - پر رونق
 14-هدفمتعالی-موبدی خرمند و راددر»شاهانه«

15-جملگی- جاندار کوچک آبزی -لحظات مگس 
پرانی!

عمودی
۱-از اوراق بهادار-کسی که فرمان مشروطه را 

 امضا کرد
۲-شماره مخصوص - بودن وهستی -عنصری 

غیر فلزی وسمی قابل استفاده در دارو سازی 
 وصنعت 

3-آواز در زبان انگلیسی - ساده دل- حس 
 بویایی

۴-ظرف آب کشی از چاه - به هم سود شده - 
 از الحان قدیم ایرانی 

۵ -قانع و راضی کردن - مهم ترین قسمت 
 یک نوشته - شمشیر جوهردار

 6-آخرین رمق-کوه ها - شهر قدیم»فارس«
 وپایتخت»ساسانیان«

۷-از مشاغل خطیر و پرمسوولیت کشوری- 
 چاق وفربه -خشم 

8-سالار سپاه - وسیله ترازکردن در بنایی-
 روشن تر و درخشان تر

9-ضربات همراه با پرش در تکواندو- لباس 
 مردم »اسکاتلند«

۱۰-هر چیز قیمتی زیر خاکی - میوه ای در 
 ایستگاه تصفیه خون- ماه یهودی 

۱۱-یکی پس از دیگری -فیلسوف شهیر آلمانی 
 قرن نوزدهم - شاعر قصیده سرای عهد قاجار

۱۲-رشته کوه شمالی کشورمان - متبحروچیره 
 دست-درختی جنگلی از تیره نارون

۱3-مادهای خوشبو- شایع ترین عامل سرما 
 خوردگی- فطری

۱۴-ازخود راضی - کار سرسری - رودی جاری 
 در »مقدونیه«

۱۵-فیلسوف آلمانی بنیانگذار فلسفه انتقادی - 
ویتامین قارچ

 جدول سودوکو
 اعداد را طوری در خانه های 
خالی قرار دهید که هر رقم در 
سطرها، ستون ها و مربع های 

کوچک 3*3 یک بار دیده شود
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نشستن طولانی مدت پشت میز حتی برای کسانی ورزش 
منظم انجام می دهند ضرر دارد و آسیب زیادی به مهره های 
گردن و کمر وارد می کند. ولی بارعایت نکاتی که در ادامه 
می خوانید می توانید میزان این خطرات را کاهش دهید.
حفظ سلامتی در شرایط خاص کار سختی است کسانی 
می  میز  پشت  روز  در  ۱۰، ۱۲+ ساعت   ،8 مدت  به  که 
واقعا  زندگی  یک  ؛  داشت  خواهند  دشواری  ،کار  نشینند 
سالم، بسیاری از چیزها را شامل می شود، از خوراک سالم 
تا تمرین کافی را شامل میشود. نادیده گرفتن هر جنبه 
ای از سلامت می تواند سلامتی شما را کاهش دهد. در 
این بخش از سلامت نمناک ۱۵ راه برای حفظ سلامتی 
وجود دارد، هر چند کل روز را پشت میز باشید می توانید 
کنید. دور  از خطرات  را  نکات جسم خود  این  رعایت  با 
میزنشین پشت  افراد 
نکاتی برای سلامت افرادی که پشت میز نشین هستند
ساعتی: استراحت   .1

اختصاص  استراحت  برای  را  ساعاتی  کار  حین  در 
زمانی   . برود  بین  از  و جسمی  ذهنی  تا خستگی  دهید، 
میکنید. ذخیره  را  بیشتری  انرژی  نیستید  میز  پشت  که 
محل: در  حرکت  یا  کشش   .2

را  استرس  تواند  ،می  میز  پشت  در  کششی  حرکات 
دهد. ارائه  را  مزایای سلامتی  از  بسیاری  و  ببرد  بین  از 
نشینی میز  پشت  های  تمرین 
ها: پله  از  استفاده  و  آسانسور  از  اجتناب   .3

یک  گام   ۱۰،۰۰۰ برمیدارید؟  گام   ۱۰،۰۰۰ روزانه  آیا 
داشته  باید  سالم  بزرگسالان  که  است  خوب  مقدار 
تمام روز در میز  به نظر دشوار است.اگر  این کار  باشند. 
و  نکنید  استفاده  آسانسور  از  بنابراین  هستید.  خود  کار 
پارک  خود  کار  محل  از  تر  دور   . بروید  بالا  را  ها  پله 
اطراف  به  روید،  می  میز  پشت  به  که  هنگامی  کنید. 
کنید. بیشتر  را  خود  روزانه  های  گام  و  بزنید.  سر 
کنید: ریزی  برنامه  را  هفته  در  اندام  تناسب  جلسات   .۴

داشته  ای  دقیقه  تمرین سالم 3۰  برنامه  توانید یک  می 

باشید. مزایا به مراتب فراتر از کاهش وزن است. کاهش 
و  کلسترول  قلبی،کاهش  های  بیماری  به  ابتلا  خطر 
است. ورزش  مزایای  چند  تنها  قلب،  عملکرد  بهبود 
بروید: راه  کردن  صحبت  هنگام   .5

بنابراین  باشد،  دشوار  تواند  می  دفتر  اطراف  در  حرکت 
میز  پشت  از  و  کنید  استفاده  فرصت  از  که  است  مهم 
بیرون بیایید. به خصوص زمانی که می خواهید با تلفن 
صحبت کنید. حرکت کنید، حرکات کششی انجام دهید.
نشینی میز  پشت  نکات 
کنید: ریزی  برنامه  را  خود  غذایی  های  وعده   .6

ناهار  وقت  باشد.  پر  کاملا  تواند  می  شما  کاری  برنامه 
کاری  برنامه  دهید.  قرار  کاری  برنامه  بین  ما  را  خود 
ناسالم  بسیار  غذایی  های  عادت  تواند  می  شلوغ  خیلی 
دهید. قرار  اولویت  در  را  غذایی  برنامه  ؛  کند  اعمال  را 
: کردن  کار  ایستاده   .7

نشستن برای مدتی طولانی برای بدن شما مضر است. 
صورت  به  که  بخواهند  کارکنان  از  باید  کارفرمایان  و 
ایستاده کار خود را ادامه دهند. این یک روش مفید است.
آب: زیادی  مقدار  نوشیدن   .8

شدن.  باهوش  و  شدن،  جوان  وزن،  دادن  دست  از 
در  منتظره  غیر  واقعیت   ۱۲ از  مزیت  سه  فقط  این 
شود  می  موجب  علاوه،  به  است.  آشامیدنی  آب  مورد 
باشید. داشته  تحرک  کمی  آب  نوشیدن  دلیل  به 
زیاد نوشیدن  آب 
بخورید: کوچک  غذایی  های  وعده   .9

باعث  است.  سلامتی  برابر  در  دشمن  بدترین  گرسنگی 
می  و  بدهید  دست  از  را  خود  تمرکز  که  شود  می 
حاضری  غذاهای  به  اشتیاق  و  پرخوری  موجب  تواند 
غذاهای  هستید،  دفتر  در  شما  که  هنگامی  شود. 
و  هستند  دسترس  در  راحتی  به  اغلب  ناخواسته 
میشوند. سلامت  کلی  کاهش  و  انرژی  کاهش  موجب 
کنید: استفاده  خود  ناهار  تایم  از   .10

عادت  است.  آسانی  روش  کار،  میز  پشت  ناهار  خوردن 

خوردن روی میزتان می تواند به بسیاری از مشکلات منجر 
شود.از تایم ناهاری خود استفاده کنید و به ذهن استراحت 
بزنید. قدم  ساختمان  اطراف  در  و  بروید  بیرون  بدهید. 
خوردن ناهار 
کنید: تعویض  تردمیل  یک  با  را  خود  راحت  صندلی   .11

صندلی های اداری می توانند راحت باشند، اما می توانند 
به ستون فقرات آسیب برسانند. میزهای تردمیلی به بهبود 
میکند. بهبود وضعیت کلی سلامت کمک  و  بهره وری 
کنید: شروع  را  وزن  کاهش  ،برای  باشگاه  یک   .12

را  آن  همه  وقتی  سلامتی  حفظ  و  وزن  دادن  دست  از 
افراد  کار  محیط  در  است،اما  آسانی  کار  دهند  انجام 
تحرکی  بی  و  ناسالم  غذای  خوردن  به  عادت  اغلب 
افراد  که  هنگامی   . کنید  شروع  را  وزن  کاهش   ، دارند 
بخورند  سالم  غذای  کنند،  دنبال  را  روش  این  نیز  دیگر 
میشود. تر  آسان  همه  برای  کار  باشند  داشته  تحرک  و 
کردن ورزش 
بیاورید: ناهار  خود  برای   .13

در رستوران ها شما میزان کالری غذای خود را نمی دانید. 
پس بهتر است برای خود از خانه غذا بیاورید، هم در پول 
صرفه جویی میکنید و هم از کالری غذای خود باخبر هستید.
از این پول اضافی برای پیوستن به باشگاه استفاده کنید.
کار: به سمت  یا دوچرخه سواری  رفتن، دویدن  راه   .۱۴

بهبود  برای  آل  ایده  زمان  تواند  می  روزانه  آمد  و  رفت 
محل  به  نزدیک  شما  اگر  ؛  باشد  شما  اندام  تناسب 
کمی  اگر  کنید!  روی  پیاده  کنید،  می  زندگی  کار 
کنید. امتحان  را  سواری  دوچرخه  هستید،  دورتر 
کاری: های  فعالیت  به  پیوستن   .15

در  ؛  دارند  گلف  بولینگ،  های  گروه  دفاتر  از  بسیاری 
می  کمک  شما  به  تنها  نه  کنید  شرکت  ها  تیم  این 
بالقوه  طور  )به  بشناسید  بهتر  را  خود  همکاران  تا  کند 
استرس را در محل کار محدود میکند(، بلکه کمک می 
دهید. می  انجام  نیز  را  نیاز  مورد  روزانه  تمرین  تا  کند 

 چیستان:
اگر  است  ای  پرنده  1_چه 
نام  کنیم  برعکس  را  نامش 
شود؟ می  دیگری   پرنده 

 **************

فروش  چرم  اولی  تو  در  تو  دکان  سه   _2
فروش؟   یاقوت  سومی  فروش  پرده   دومی 

**************
3_  چهار حرف است نام مطلوبی. که تمنای اهل عالم گشت. 
 هست جهانی چنان عجیب. یکی اگر کم کنی بماند هشت؟

**************
4_ آن چیست که روز می نماید شبگون. همچون دل 
عاشقان فرو ریزد خون. چون دست به او نهی زند اندازه 

فزون. اندر وسطش کشتی قیر اندوده؟
*************

5_ بلبل این باغم واین باغ بستان من است. هر 
که حل کرد این معما پیرو استاد من است. استخوانم 

نقره و اندر شکم دارم طلا. که آتش در میان آب 
می گشت؟

*************
دیدم،  پایه  بی  جنگل  6-عجایب 
دیدم، سایه  بی  چادر  عجایب 
بدیدم صنعت پروردگارم، دوتا سوداگر بی مایه دیدم؟

*************
خلقتش  اول  از  که  است  زمین  کدام  ۷-آن 
تابیده؟ آن  به  بارخورشید  یک  فقط  تاکنون 
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وصیت نامه از شهداء هشت سال 
دفاع مقدس

15 توصیه مهم برای سلامت افراد پشت میز نشین ها

هیچ دارویی از 
فهرست بیمه حذف 

نشده است

حضور 107 نمایش در جشنواره 
تئاتر فجر امسال
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کدها  شدن  بسته  خصوص  در  روی  بهشتی  علی 
محدودیت  اعمال  سهام داری و  کدهای  برای 

که  معامله گرانی  به و  اقدام  بورس  در 
ش چینی  ر انجام سفا و 

ی  ها ر ستو رف د متعا نا
 ، می کنند
 : گفت

موارد  بیشترین 
جانب  از  تخلف 

و  آنلاین  معامله گران 
مربوط  کارگزاری  شرکت های 

تومان  هزار   500 زیر  اردرهای  به 
بودن  قانونی  غیر  قبل  از  حالیکه  در  است، 

بود. شده  اعلام  ناظر  مقام  توسط  موضع  این 
اضافه  تهران  بورس  شرکت  اعضای  امور  مدیر 
سهامدارانی  کدهای  تخلف،  این  انجام  با  کرد: 
اقدام  آنلاین  درگاه های  طریق  از  و  مستقیم  که 
نیز  و  کاری  روز   10 حدود  می کنند،  معامله  به 
 5 حداقل  کارگزاری ها  در  فعال  معامله گران  برای 
تخلف  نوع  به  توجه  با  البته  شود؛  می  بسته  روز 
بشود. هم  بیشتر  است  ممکن  روزها  تعداد  این 
وی در اشاره به دیگر تخلفات موجود در این حوزه 
گفت: برخی معامله گران، سفارش هایی را انجام می 
آنها می  به حذف  زمان هایی مشخص  در  و  دهند 
پردازند. این مورد نیز از تخلفاتی محسوب می شود 
که به موجب آن دسترسی معامله گران توسط نهاد 
ناظر محدود می شود. اردرهای نامتعارف و نیز رِنج 

که  است  حوزه  این  در  تخلفات  دیگر  از  کشیدن 
مانند موارد بالا به بسته شدن دسترسی معاملاتی 

مذکور  فرد 
انجامد. می 
کارشناس  این 
سرمایه  بازار 
دو  به  توجه 
برای  را  نکته 
بازار  این  رشد 

ضروری دانست و افزود: نخستین نکته به 
در  که  تصمیماتی  و  سرمایه گذاران 
بستگی  می گیرند  بازارسرمایه 
دارد. در نظر داشته باشید به 
نگاه  داشتن  قطع  طور 
بلند مدت )دستکم 
یک سال به بالا( و 

تشکیل سبد متنوعی از نیز 
یع  در صنا سود  کسب  به  مختلف 

همچنین، این بازار کمک  کند.  می  شایانی 
افزایش آگاهی و دانش در خصوص بازارسرمایه و 
حضور در دوره های آموزشی از منابع موثق از دیگر 
موارد لازم برای حضور مستقیم در بازارسرمایه است.

سرمایه گذاری  به علاقمندان  ادامه خطاب  در  وی 
بازار سرمایه تاکید کرد: اگر فرصت لازم برای  در 
افزایش آگاهی در این زمینه ندارید حتما از روش های 
غیرمستقیم برای سرمایه گذاری مانند صندوق ها و 
شرکت های سبدگردان در این بازار بهره مند شوید.

واردات  درصد   ۸5 ایران  در  گفت:  اقتصاد  وزیر 
مربوط به کالا های سرمایه ای و مواد اولیه است، 
اما بقیه کالا های مصرفی است که لوکس نیستند.

در  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر  دژپسند  فرهاد   
گمرک  پروژه های  از  رونمایی  رونمایی  مراسم 
فرآیند  های  ضعف  اوقات  گاهی  گفت:  هوشمند 
تخلیه تا ترخیص خارج از گمرکات است، گمرک 
ها نقش کلیدی در توسعه کشور دارند، تسهیل گر 

تولید و بهبود جایگاه اقتصاد ببین الملل هستند.
مربوط  واردات  درصد   ۸5 ایران  در  افزود:  وی 
اما  است،  اولیه  مواد  و   ای  سرمایه  کالاهای  به 
نیستند  لوکس  که  است  مصرفی  کالاهای  بقیه 
در  تسهیل  هستند؛  ضروری  کالاهای  عمدتا  و  

واردات کمک به جهش و رونق تولید است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی بیان کرد: اگر گمرک 
نوع فعالیت هایش به گونه ای باشد که وارد کننده 
و مصرف کننده اطمینان خاطر داشته باشند که از 
تا زمانی که کالا به دستشان می رسد،  سفارش 
دچار اتلاف وقت نیست با آرامش خاطر دیگری 

می تواند کارها را انجام دهد.
وی افزود: سیستم ها به صورت هوشمند بازرسی 

می کنند و شرایط را پوشش می دهند و خطای 
مفسده زا را به حداقل می رسانند مهم است، که 
مانع ورود قاچاق شویم این کارها از این زاویه مورد 
با قاچاق مبارزه  با تحلیل درست  توجه است که 
جهش  قاچاق  در  ما  کشفیات  امسال  کنیم،  می 
اراده گمرک در  از  ناشی  قابل توجهی داشته که 

استفاده از فناوری های نو است.
دژپسند همچنین در باره نوسانات اخیر بازار بورس 
می کند.  حمایت  بورس  از  قد  تمام  دولت  گفت: 
جهان  ندارد.در  همخوانی  بورس  ذات  با  تضمین 

هیچ تضمینی در بازار بورس وجود ندارد.
شد   رونمایی  که  پروژه هایی  از  یکی  افزود:  او 
هوشمندسازی سیستم مبین بوده و هم در سرعت 
بخشی و هم در کاهش احتمال بروز فساد موثر 
است. یکی از نقش های مهم این پروژه جلوگیری 

از قاچاق است.
ری  1٤ایکس  کشور  کل  در  گفت:  اقتصاد  وزیر 
از  یک  مالی  تأمین  منابع  مشکل  نداریم.  بیشتر 

دلائل مهم است.
او بیان کرد: مدیریت گمرک درایت به خرج داده 
در تامین مالی هم تنوع ایجادکرده است و تعداد 

1٤ایکس ری هم تفاهم نامه اش امضا شده است. 
یعنی منابع خارج از دولت تامین می شود. این 1٤ 

ایکس ری سال آینده استقرار پیدا می کند.
هم  واگذاری ها  بودن  ناموفق  اشاره  با  دژپسند 
مستمر  صورت  به  نظارتی  گزارش های  گفت: 
بررسی  مورد  هایش  پیشنهاد  واگذاری  هیئت  در 
)رئیس جدید  قنبری  امیدواریم  قرار گرفته است. 
خصوصی سازی( با تجربه و دانش روند را سرعت 
می بخشد. ما هنوز بعد از منصوب شدن وی هیئت 

واگذاری نداشتیم.

دژپسند:
8۵ درصد از واردات، مواد اولیه است

ی 
ن بورس

خلفا
مجازات مت

تشریح شد

آوای جنگل

چندی پیش قیمت مصوب تخم مرغ اعلام شد و قرار بر این 
شد که از ابتدای بهمن 99 تخم مرغ به شکل بسته بندی در 
شاهد  ها  مارکت  هایپر  و  ها  مغازه  در  اما  شود.  عرضه  بازار 
این هستیم که برخی از شرکت ها ، قیمت تخم مرغ را بسیار 

عرضه بالاتر از قیمت مصوب تخم مرغ بسته  بندی 
از یکی  را  اتفاق  این  دلیل  کنند.  ز می  ا

شدیم. جویا  عرصه  این  مسئولین 
شرکت  برخی  عجیب  سودجویی 

مرغ تخم  بندی  بسته  از  ها 
بسته  های  از شرکت  برخی   

قیمت  مرغ،  تخم  بندی 
بالاتر  بسیار  را  مرغ  تخم 

کنند.  می  عرضه  مصوب  قیمت  از 
نظر  از  شده  عرضه  مرغ  تخم  که  حالی  در 

کیفیت هیچ فرقی با دیگر تخم مرغ های بازار ندارد. 
برای نمونه یکی از این شرکت ها قیمت تخم مرغ بسته بندی 
20 عددی را ٤۸ هزار تومان یعنی هر تخم مرغ 2 هزار و ٤00 
تومان عرضه کرده است. این در حالی است که قیمت تعیین 
شده تخم مرغ بسته بندی 30 عددی حداکثر 36 هزار تومان 
اعلام شده است. یعنی هر تخم مرغ هزار و 200 تومان. این 
فقط 2٤  بندی شده  بسته  برای تخم مرغ 20 عددی  شرکت 
سازمانی مسئول  و  نهاد  گیرد. چه  مازاد می  تومان سود  هزار 
است؟ فروش  گران  های  شرکت  این  با  برخورد  و  نظارت 
  مدیرعامل اتحادیه مرغداران درباره قیمت مصوب تخم مرغ 
گفت: قیمت هر کیلو تخم مرغ که باید به دست مصرف کننده 
برسد، 16،900 تومان است و قیمت تخم مرغ بسته بندی 30 
تایی با درب مخصوص حداکثر 36 هزار تومان و بسته بندی 

30 تایی معمولی به قیمت 3٤ هزار تومان تعیین شده است.
وی درخصوص گران فروشی برخی شرکت ها گفت: دولت 
باید در کوتاه مدت دستور دهد که تخم مرغ به صورت شانه 
را  بازار  برسد. سپس  تعادل  به  بازار  تا  عرضه شود،  معمولی 
کنترل کند که قیمت تخم مرغ بسته بندی با درب مخصوص 
حداکثر 36 هزار تومان باشد و بیشتر از این قیمت به فروش 
که  شود  برخورد  باید  فروش  گران  های  شرکت  با  نرسد. 
بیشتر از قیمت مصوب ، تخم مرغ را به بازار عرضه نکنند.
گفت:  بندی  بسته  بدون  مرغ  تخم  فروش  درباره  اصغری 
تولید  پروانه  یک  شود.  می  صادر  پروانه   2 مرغداران  برای 
) میزان تولید و مجوزی برای تولید( و یک پروانه بهداشت 
تخم  وقتی  بنابراین  شود.  نمی  صادر  دامپزشک  بدون  که 
را  مجوز  این  مرغدار  شود،  می  تولید  مرغداری  در  مرغ 
در  یا  کند  بندی  بسته  را  مرغ  تخم  خود  واحد  در  که  دارد 
ترتیب  این  به  که  محصولی  کند.  عرضه  مرغ  تخم  شانه 
لازم  استانداردهای  شرایط  واجد  یعنی  شود  می  تولید 
های  شرکت  که  است  اینجا  سوال  ندارد.  مشکلی  و  است 
بهداشتی  نظر  از  توانند  می  تصرفی  و  بندی چه دخل  بسته 

دهد؟ نمی  انجام  تولیدی  واحد  که  دهند  انجام  مرغ  تخم  بر 
بندی  بسته  شدن  اجباری  به  تصمیم  افزود:  وی 
زیرا  است.  بردن  منفعت  برای  بیشتر  مرغ،  تخم 
رود. می  برخی  جیب  به  مازادی  افزوده  ارزش 
اصغری درباره فرق تخم مرغ کوچک و بزرگ گفت: بستگی 
مرغ  و  ریزتر  مرغ  تخم  تر  جوان  مرغ  که  دارد  مرغ  سن  به 
نظر  از  کند.  می  تولید  تری  درشت  مرغ  تخم   ، بیشتر  با سن 
کیفیت اختلاف معناداری بین این دو تخم مرغ وجود ندارد.
دارد وجود  مرغ  تخم  قاچاق 
وی درخصوص قاچاق غیرمجاز تخم مرغ 
دیگر  یا  همسایه  کشورهای  به 
حال  در  گفت:  کشورها 
صادرات  حاضر 
نداریم. 

ما  ا
و  کم  قاچاق 

این  انجام می شود.  بیش 
دلیل  این  به  هم  بازار  در  آشفتگی 

است.  دادن  رخ  حال  در  اتفاقاتی  که  است 
از طرفی هم هیچ توجیهی وجود ندارد که یک شانه 

هزار   50 تا   ٤0 ها  شرکت  از  برخی  را  تایی   30 مرغ  تخم 
تومان و بالای آن در بازار عرضه می کنند. چرا برخی بالاتر از 
قیمت مصوب تخم مرغ را عرضه می کنند؟ چرا تعزیرات با این 
شرکت ها برخورد نمی کند؟ چرا جهاد کشاورزی برخورد نمی 

کند؟ تخم مرغی که هیچ فرقی از نظر کیفت با دیگر تخم مرغ 

های بازار ندارد ، باید با قیمت های بالا در بازار عرضه شود.
کیلو  یک  از  بندی  بسته  های  شرکت 
کنند می  سود  تومان  هزار   10 مرغ  تخم 

عدد   2٤ مرغ  سر  یک  از  مرغدار  یک  ماه  در  افزود:  اصغری 
است.  کیلو  نیم  و  یک  حدودا  که  کند  می  تولید  مرغ  تخم 
چیزی بین 3 تا ٤ هزار تومان براساس تولید و هزینه ها می 
همین  از  بندی  بسته  واحد  یک  .اما  کند  کسب  درآمد  تواند 
کند. تومان سود می  کیلویی 10 هزار  روز  در یک  مرغ  تخم 

رییس  اخیر  اظهارات  درباره  مرغداران  اتحادیه  مدیرعامل 
کمیسیون انرژی مجلس در این باره که گفته بود در برخی از 
استخراج می شود؛ گفت: یک سری  بیت کوین  مرغداری ها 
مرغداران فعال وجود دارند که اطلاعات همه این تولیدی ها 
را تحت کنترل داریم. مرغداری فعال این کار را نمی کند. 
این  همین  هم  کشاورزی  جهاد  وزارت  با  ما  بحث 
است که کار را به تشکل ها واگذار کند و خود 
ما بازار تخم مرغ را کنترل کنیم. ما می توانیم 
مرغداری هایی که مجوز ندارند یا تولید ندارند را 
به وزارت نیرو اعلام کنیم ، تا اگر مصرف برق خارج 
از حد استاندارد یا مصرف برق بدون تولید دارند ، برق 
آن ها را با محاسبه غیرکشاورزی محاسبه کرده یا تعرفه 
ترجیحی را در مصرف برقشان لحاظ نکنند و با مصرف 
غیر کشاورزی محاسبه کنند. برق کشاورزی ، دامداری یا 
انجام می شود. یارانه ای و ترجیحی  با تعرفه های  مرغداری 
به  ها  تشکل  ظرفیت  از  متاسفانه  ما   : کرد  تاکید  وی 
مقصر  کنیم.  نمی  استفاده  آنلاین  و  سیستمی   طور 
تعاون  سازمان  و  است  دام  امور  معاونت  هم  اصلی 
کنند. می  غفلت  ها  تشکل  ظرفیت  از  که  است  روستایی 
گفت:  ها  مرغداری  از  برخی  ورشکستگی  درخصوص  وی 
نکردند  دریافت  مرغ  دانه  وقتی  ها  مرغداری  از  بسیاری 
به  را  ها  مرغ  اقتصادی  عمر  از  زودتر  یا  شدند  مجبور 
و عملا  کنند  تولید  از حد  یا کمتر  و  دهند  تحویل  کشتارگاه 
در  مرغداران  از  تعدادی  شدند.  ورشکسته  و  کردند  ضرر 
شدند  مجبور  دامی  های  نهاده  مشکلات  و  دانه  نوسانات 
در  بدهند.  کشتارگاه  به  زودتر  را  مرغ  و  نکنند  ریزی  جوجه 
بوده  شکلی  به  ضررشان  که  هستند  واحدهایی  میان  این 
بازگردند. تولید  عرصه  به  توانند  نمی  ها  مدت  تا  که  است 
بسپارد ها  تشکل  به  را  اجرایی  کار  و  باشد  ناظر  فقط  دولت 
اصغری در آخر گفت: دولت باید امور اجرایی را به تشکل ها 
کند.  نظارت   ، ناظر  دستگاه  عنوان  به  خودش  و  کند  واگذار 
اما متاسفانه در حال حاضر دولت کار اجرایی می کند و هیچ 
این  و  است  بزرگ  این یک مشکل  تابد.  برنمی  نظارتی هم 
آشفتگی بازار هم بخش عمده اش به این مشکلات برمی گردد. 

سودجویی عجیب برخی شرکت ها

 از بسته بندی تخم مرغ 

روزهای  در  خودرو  بازار  بررسی 
اخیر حاکی از روند ریزشی، ولی 
در  رکود  و  کند  بسیار  آهنگ  با 
میان  این  در  است.  معاملات 
خودرو  بازار  نجات  برای  دولت 
که  اندیشیده  چاره ای  رکود،  از 
نظر  به  و  است  عجیب  بسیار 
پی  در  آنکه  از  بیشتر  می رسد 
باشد،  خودرو  بازار  رکود  توقف 
در راستای تامین منافع دو غول 
است. ایران  خودروسازی  بزرگ 

با  خودرو،  بازار  فعالان  گفته  به 
توجه به اینکه پیش بینی خاصی 
در  خودرو  قیمت  افزایش  برای 
کاذب  تقاضای  نمی شود،  بازار 

برای خرید خودرو در بازار تقریبا حذف شده است. 
در این میان کاهش نرخ ارز هم به شدت تاثیرگذار 
بوده است. به تازگی هم رییس کل بانک مرکزی 
اعلام کرده نرخ ارز به زیر 20 هزار تومان می رسد 
مهمی  سیگنال  کل،  رییس  بینی  پیش  همین  و 
در  بلافاصله  نرخ ها  قیمت  و  بود  ارز  بازار  به 
واکنش شتاب بیشتری در ریزش قیمت گرفتند.

خودرو  بازار  به  قیمت ها  کاهش  این  البته 
بوده  کاهشی  هم  قطعات  قیمت  و  نشده  منتهی 
و  خودرو  یدکی  لوازم  اتحادیه  سخنگوی  است. 
ماشین آلات تهران از کاهش متوسط 20 درصدی 
در  اتومبیل  یدکی  لوازم  و  قطعات  انواع  قیمت 
نسخه  دولت  حالا  داد.  خبر  گذشته  ماه  یک 
است  داده  خودرو  بازار  در  رکود  برای  درمانی 
شد. همراه  منتقدان  از  بسیاری  واکنش  با  که 
نسخه عجیب دولت برای بهبود وضعیت بازار خودرو

کل  رئیس  که  بود  گذشته  سال  مهرماه  همین 
عبارت  از  خودروسازان  درباره  مرکزی  بانک 
گلایه آمیز  صورت  به  فشل«  »خودروسازان 
رئیس  همتی،  عبدالناصر  حالا  و  بود  کرده  یاد 
در  عجیب،  چرخشی  با  مرکزی  بانک  کل 
اعلام  خودرو  ایران  مجموعه  از  شخصی  بازدید 
 50 رشد  برنامه ریزی  به ضرورت  توجه  با  کرده، 
داخلی سازی  و  خودروسازی  در  تولید  درصدی 
میلیارد  هزار   15 است  قرار  خودرو،  قطعات 
میلیارد  هزار   10 شامل  مالی  تامین  تومان 
تومان  میلیارد  و 5 هزار  گام  اوراق  انتشار  تومان 
گیرد. تعلق  سایپا  و  خودرو  ایران  به  بانکی  وام 

 90 اصل  کمیسیون  سخنگوی  پارسال  تابستان 
خودروسازی  بود:  گفته  اسلامی  شورای  مجلس 
است. بدهکار  تومان  میلیارد  هزار   100 ایران 
براساس  بود:  کرده  تصریح  پارسایی  بهرام 
مجلس،   90 اصل  کمیسیون  به  رسیده  گزارش 
است  نزدیک  خودرو  صنعت  در  بحران  وقوع 
به  خودروسازان  نشود،  آن  برای  تدبیری  اگر  و 
بحرانی شدیدتر از موسسات مالی تبدیل می شوند.

صورت های  اطلاعات  آخرین  براساس  همچنین 
مالی 9 ماهه خودروسازان در بورس، زیان انباشته 
سایپا  )ایران خودرو،  کشور  بزرگ  خودروساز  سه 
جاری،  سال  ماه  آذر  پایان  تا  پارس خودرو(  و 
شده اند. متضرر  تومان  میلیارد  هزار   ٤3 حدود 

شرکت  دو  به  چرا  می پرسند  دولت  از  منتقدان 
هستند  اقتصاد  بزرگ  بدهکاران  جزو  که 
کند. پرداخت  است  قرار  سنگینی  این  به  وام 

ادعای بانک مرکزی این است که شرایط سخت 
گیرانه ای برای این تسهیلات برقرار کرده است. 
واگذاری  به  مشروط  خودروسازان،  مالی  بسته 
قیمتگذاری،  اصلاح  پورتفو،  اصلاح  مازاد،  اموال 
تامین مالی زنجیره ای و افزایش عمق تولید داخل 
هیچ  کارشناسان  گفته  به  اما  است.  شده  تدوین 
نیست. کافی  و  لازم  شروط  شروط،  این  کدام 

داوود سوری، کارشناس اقتصادی در این رابطه در 
توییتر خود نوشته: »تجربه می گوید قسط اول را با 
احترام می گیرند و قسط های بعد را هم می گیرند. 
با گله آشناست. گذشته  این گرگ سالهاست که 
از این، قیمت گذاری و عمق تولید نمی تواند شرط 
نیز  عرضه  چرخه  مالی  تامین  برای  و  باشد  وام 

نهادی مالی باید پا پیش بگذارد. درگیر کردن 
بخش پولی با مسائل مربوط به بازار خودرو 
آتی  در  انحصار  و  قیمت گذاری  تولید،  مثل 
تدریج  به  خودروسازان  و  شود؟  ساز  دردسر 
بگیرند؟«. گروگان  به  رسمی  را  بخش  این 

هزارمیلیاردی   15 وام  این  بعدی  مساله  اما 
این است که دولت به قصد رشد 50 درصدی 
گفته  درنظر  را  تسهیلات  این  خودرو  تولید 
خودرو  کمبود  خودرو  بازار  مشکل  آیا  است. 
ترافیک  آلودگی هوا و  با وضعیت  آیا  است؟ 
بی ملاحظه  رشد  ایران  بزرگ  در شهر های 
است؟ کارامدی  تصمیم  خودرو  تولید 

 قیمت بانک مرکزی در حالی با فشار ایران 
خودرو و سایپا با آن حجم از بدهی، متقاعد 
شده تسهیلات هنگفت 15 هزارمیلیاردی را 
در اختیار این دو خودروساز قرار دهد که نگاهی 
سمت  به  منابع  تزریق  و  دهی  وام  ترکیب  به 
گروه هایی خاص بانک مرکزی جالب توجه است.

بالای  پنج دهک  کار  وزارت  آمار های  براساس 
پایین  پنج دهک  برابر   2٫5 مجموع  در  جامعه 
ازطرفی  کرده اند.  دریافت  تسهیلات  جامعه 
مجلس  پژوهش های  مرکز  گزارش  براساس 
رانتی  همچنین  و  وام  دریافت  سخت  شرایط 
 99 سال  ابتدایی  ماهه  شش  در  آن  بودن 
 3۸ برای  ازدواج  وام  دریافت  عدم  به  منجر 
است. شده  وام  این  متقاضیان  از  درصد 
اعلام  آمار های  آخرین  اساس  بر  همچنین 
دهک های  در  وام ها  و  تسهیلات  توزیع  از  شده 
و  نه  دهک  به  متعلق  افراد  تعداد  مختلف؛ 
حدودا  کرده اند  دریافت  تسهیلات  که   10
و  یک  دهک  در  که  است  افرادی  برابر  چهار 
پنج  شده اند.  تسهیلات  دریافت  به  موفق  دو 
پنج  برابر   2/5 درمجموع  جامعه  بالای  دهک 
کرده اند. دریافت  تسهیلات  جامعه  پایین  دهک 

 900 حدود  به  امسال  بانکی  تسهیلات  مجموع 
هزار میلیارد تومان درنه ماهه سال جاری رسیده که 
نشان می دهد 320 هزار میلیارد تومان از تسهیلات 
پرداخت شده، توجیهات اقتصادی قابل قبولی ندارد.

جهان  درسطح  که  است  درحالی  این ها  همه 
کن  ریشه  ابزار های  از  یکی  خرد«  »تسهیلات 
عین  در  آن  در  که  می شود  محسوب  فقر  کردن 
ایجاد منابع پایدار پرداخت وام، دسترسی خانوار های 
می کنند. تقویت  نیز  تسهیلات  به  را  کم درآمد 

مسکن سهم بزرگی در سبد هزینه خانوار پیدا کرده است این 
میزان  بی سابقه ترین  که  رسیده  درصد   50 از  بیش  به  سهم 
افتاد که نرخ  از آن  اتفاق پس  در دهه های گذشته است. این 
رشد قیمت مسکن به دلایل مختلف از جمله نوسانات ارزی و 
کاهش تولید و عرضه مسکن باعث شد تا بازار با رشد قیمت 
فزاینده روبه رو شود. افزایشی که نه تنها خیلی ها را اجاره نشین 
کرد بلکه باعث شد بسیاری از افراد از خانه دار شدن دور شوند 
و خرید خانه به یک رویا به ویژه برای خانواده هایی با توانایی 
پایین بدل شود. بازار مسکن در ماه های گذشته دچار تغییر و 
ابتدای  از  قیمت ها که  است، رشد  زیادی شده  بسیار  نوسانات 
به  نسبت  را  افزایش  بیشترین  امروز  تا  خورد  رقم   99 سال 
آمار  مرکز  آنچه  براساس  است.  کرده  ثبت  گذشته  سال های 
از  بیش  سال  هفت  در  تنها  مسکن  قیمت  کرده  اعلام  ایران 
چنین  دنیا  کجای  هیچ  در  که  است  داشته  رشد  درصد   5۷0
ارزی  نوسانات  با  همزمان  مسکن  قیمت  نمی افتد!  اتفاقی 
قیمت  می دانیم چسبندگی  که  همانطور  اما  کرد،  پیدا  افزایش 
در این بازار به شدت بالاتر از هر بازاری است و با افت قیمت 
است. به صعود  رو  بازار  این  در  قیمت   در کشور همچنان  ارز 
مسکن خرید  از  گران تر  نشیني  اجاره 

همین موضوع باعث شد تا بسیاري از خانواده ها فرصتي براي 
خرید خانه به دست نیاورند، به عبارت دیگر باید گفت که رشد 
که  بود  حدي  به  جاري  سال  در  به ویژه  مسکن  قیمت  سریع 

خرید  قصد  که  هم  آنهایي  نتوانستند حتي  داشتند 
سرعت  این  شوند!  خانه  یش صاحب  ا فز ا

لحظه اي  صورت  به  که  قیمت 
را  اتفاق مي افتاد بسیاري  هم 
هم  را  بسیاري  و  ثروتمندتر 

راه هاي  از  یکي  کرد.  فقیرتر 
دریافت  گذشته  در  مسکن  تامین 

تسهیلات مسکن بود،  اما حالا با کاهش قدرت 
دریافت  با  نهایتا  که  وام هاي مسکن  پوشش هزینه اي 

هم  مي رسد  زوجین  براي  تومان  میلیون   220 به  تسه  اوراق 
اعلام  براساس  حاضر  حال  در  کرد.  تهیه  خانه اي  نمي توان 
مسکن  مترمربع  هر  قیمت  میانگین  طور  به  مرکزي،  بانک 
در شهرهاي بزرگ کشور به ویژه تهران به 2۷ میلیون تومان 
توانایي  در  شدت  به  قیمت  سرسام آور  رشد  این  است.  رسیده 
خانواده ها براي خانه دار شدن تاثیر منفي گذاشته و این درحالي 
است که درآمدهاي خانوار در ماه ها و سال هاي گذشته نه تنها 
رشد نداشته بلکه با افزایش تورم و رشد قیمت ها قدرت پوشش 
و هشداردهنده اي هم  توجه  قابل  به طور  درآمدها  این  هزینه 
به حداقل رسیده است. امروز بخش بزرگي از درآمد خانواده ها 
مي شود. صرف  اساسي  کالاهاي  و  معیشت  تامین  براي 

مسکن! اجاره  معاملات  رشد 

معاملات  است  شده  باعث  مردم  مسکن  خرید  قدرت  کاهش 
خرید و فروش به حد قابل ملاحظه اي کاهش پیدا کند و در 
کنار کاهش خرید و فروش، بازار اجاره رونق بگیرد. بازار اجاره 
حالا  اما  مي گرفت،  قرار  توجه  مورد  کمتر  شاید  این  از  پیش 
براساس آماري که اتحادیه مشاوران املاک کشور در دي ماه 
منتشر کرده نشان مي دهد که بیش از 92 درصد معاملات ملکي 

پیدا  اختصاص  اجاره  به  جاري  سال  ماهه   10 در  شده  انجام 
کرده است و در این مدت تا ابتداي دي ماه بیش از 5۸۷ هزار 
اجاره بسته شده است که به نسبت مدت مشابه سال  قرارداد 
متاسفانه  است.  شده  بیشتر  درصد   33 اجاره  معاملات  گذشته 
بازار  این  در  براي قیمت گذاري  قانوني  اینکه هیچ  به  توجه  با 
هم وجود ندارد صاحبان املاک تا مي توانند قیمت را افزایش 
مي دهند و همین رشد اجاره بها باعث خواهد شد تا بسیاري از 
به حاشیه  زندگي مي کردند  مراکز شهرها  در  خانواده هایي که 
رانده شوند که همین الان هم حاشیه نشیني یکي از بزرگترین 
به  حاشیه نشیني  امروز  مي شود.  محسوب  شهرها  معضلات 
را  آنها  یافته است که مي توان به شکلي  قدري گسترش 
شهرهاي جدید بدون امکانات و زیرساخت نامید!

تازه ترین  بررسي  همچنین، 
چهارشنبه  روز  اطلاعات 
در  آمار  مرکز 
با  رابطه 

وضعیت 
مسکن  قیمت 

در دي ماه امسال نشان 
هر  در  خرید  هزینه  مي دهد 

نرخ  است.  داشته  افزایش  شاخص  سه 
رسیده  درصد   ۸/2 به  ماه  دي  در  ماهانه  تورم 

این در حالي است که تورم ماهانه در آذرماه منفي ۸/5 
درصد اعلام شده بود و بر این اساس افزایش قیمت در یک 
ماه حدود 16 درصد بوده است. در حالي که تورم ماهانه طي 
ماه  دي  از  دوباره  مي کرد  طي  کاهشي  روندي  اخیر  ماه  چند 
مرداد  در  درصد   12/٤ از  که  طوري  به  است؛  شده  افزایشي 
از  ولي  است  داشته  ریزش  آذرماه  در  منفي ۸/5 درصد  تا  ماه 
دي روند برعکس مي شود. اما تغییرات قیمت مسکن نسبت به 
این حکایت دارد که نرخ تورم نقطه اي به  از  پارسال  دي ماه 
بنابراین متقاضیان براي خرید یک  90/٤ درصد رسیده است، 
نسبت  درصد  از 90  بیش  باید  تهران  در شهر  واحد مسکوني 
به پارسال پر داخت کنند. تورم نقطه اي در دي ماه نسبت به 
افزایش  درصد   ۷/٤ بود  شده  گزارش  درصد   ۸3 که  ماه  آذر 

آذر  بین  فاصله  در  مسکن  خرید  هزینه  حالت  این  در  دارد، 
بالاترین  تاکنون  از سال 1396  دارد.  تا دي ۷/٤درصد رشد 
حد تورم نقطه به نقطه حدود 11٤ درصد در آبان ماه امسال 
بوده که به ۸3 درصد در آذر کاهش پیدا مي کند ولي از دي 
تورم  وضعیت  اما  است،  کرده  پیدا  روند صعودي  مجددا  ماه 
سالانه که درصد تغییر میانگین اعداد شاخص قیمت در یک 
سال  مشابه  دوره  به  نسبت  نظر  مورد  ماه  به  منتهي  سال 
قبل را نشان مي دهد ۷1/۸ درصد اعلام شده که سه درصد 
دارد.- افزایش  آذرماه  در  درصدي   6۸/2 نرخ  با  مقایسه  در 

جدي  بسیار  بحران هاي  مي تواند  طبقاتي  شکاف  افزایش 
بحران هایي  کند،  ایجاد  کشور  براي  اقتصادي  و  اجتماعي 
متعدد  حاشیه نشیني هاي  رشد  سبب  به  هم  امروز  همین  که 
و تولد شهرهاي اقماري به وجود آمده است. دولت و مجلس 
بخش  توسعه  براي  مختلف  مقاطع  در  را  طرح هایي  بارها 
حمایت  نیازمند  طرح ها  این  همه  که  کردند  مطرح  مسکن 
ولي  است  توسعه  براي  بانکي  سیستم  آمادگي  و  تسهیلاتي 
داده  قرار  تورم  براي مهار  را  توان خود  بیشتر  بانک مرکزي 
است. درعین حال انبوه سازان و فعالان در حوزه ساختمان سازي 
نیز از این موضوع گلایه مند هستند که گرفتن تسهیلات پروسه 
شده  باعث  هم  موضوع  همین  دارد.  طاقت فرسایي  و  پیچیده 
از  بیش  رشد  شوند.  منصرف  کار  ادامه  از  آنها  از  بسیاري  تا 
تا  شد  باعث  مردم  خرید  قدرت  توان  کاهش  و  قیمت ها  حد 
سرمایه گذاري در حوزه مسکن نیز به یک سرمایه گذاري بدون 
این  فعالان  از  بسیاري  رو  این  از  بدل شود،  پرریسک  و  سود 
به  نکنند.  سرمایه گذاري  بازار  این  در  مي دهند  ترجیح  عرصه 
همین دلیل رشد بخش اجاره باز هم مي تواند قدرت بیشتري 
مردم  به ضرر  مي تواند  اجاره  بازار  گرفتن  قدرت  این  و  بگیرد 
تمام شود. براساس آمارهاي موجود بیش از ٤0 درصد جمعیت 
انجام  سوءمدیریت هاي  دلیل  که  هستند  مستاجران  کشور 
به هم محسوب  مادر  تولید مسکن که صنعتي  در حوزه  شده 
مي کنند. پرداخت  را  سنگیني  هزینه هاي  مردم  مي شود؛ 

آينده نگرانه! برنامه ريزي  ضرورت 

امروز از طرح هاي مختلفي براي توسعه بخش مسکن صحبت 
کاغذ  صرف  و  دارد  تبلیغاتي  جنبه  بیشتر  که  مي شود 
تا  گرفته  متري   25 مسکن  از  مي کند،  سیاه 
سرنوشتي  به  همگي  کارگري  مسکن 
البته  شدند  دچار  نامعلوم 
به  بي ارتباط  سرنوشت  این 
نیست.  طرح  بودن  توخالي 
را  آنها  جاي  ملي  مسکن  حالا 

و  عده گرفته  طرح  این  در  که  است  قرار 
کم  مردم  از  توان مالي را صاحب خانه کند! البته زیادي 

اگر این طرح هم مانند طرح مسکن مهر سرمردم را بي کلاه 
نگذارد! وضعیت امروز بازار مسکن وضعیتي حاصل یکسال اخیر 
باعث شده  برنامه ریزي در دولت ها  نبود  و  بدتدبیري  و  نیست 
امروز مردم به این گرفتاري بزرگ دچار شوند. براي همین هم 
بسیاري از کارشناسان متعقدند که باید براي آینده برنامه ریزي 
درست و دقیقي صورت بگیرد وگرنه در آینده اي نه چندان دور 
بسیاري از مردم که توانایي مالي ندارند باید بدون سرپناه بمانند!

اجاره نشیني گران تر از خرید مسکن 

پول پاشی دولت میان دو خودروساز بدهکار/ چرا دولت به 
ایران خودرو و سایپا 1۵ هزارمیلیارد تومان وام می دهد؟

آمارها از فوت بیش از دو میلیون و 500 
10 هزار دارنده سهام عدالت طی 

سال گذشته خبر می دهد 
باید  افراد  این  ورثه  و 

انجام  را  اقداماتی 
فرایند  تا  دهند 

سهام  انتقال 
متوفی  فرد 
سهام  و  طی 

شود. منتقل 
می  قانونی  وراث  ابتدا  در 

وضعیت  از  اطلاع  جهت  توانند 
نشانی  به  متوفیان  عدالت  سهام 
 samanese.ir اینترنتی 
مراجعه و با ورود اطلاعات هویتی 
کسب  وی  بودن  مشمول  از  متوفی 
دارایی  وضعیت  صورت  و  کرده  اطلاع 
کنند. مشاهده  را  مربوط  عدالت  سهام 
انحصار  به  مربوط  امور  انجام  از  پس 
شرکت  سامانه  به  باید  وراث  وراثت، 
و  مراجعه  مرکزی  گذاری  سپرده 
کنند. انتخاب  را  سهام  انتقال  خدمات 

در این قسمت مدارک لازم برای انتقال 
واریز  نامه  گواهی  شامل  که  سهام 
گواهی  وراثت،  انحصار  گواهی  مالیاتی، 
کارت  و  شناسنامه  اصل  فوت، 
میشود  ورثه  و  متوفی  ملی 
است. شده  ذکر 
پس از تهیه مدارک 
مذکور، یکی از ورثه 
به  نماینده  عنوان  به 
پیشخوان  دفاتر  از  یکی 
دولت مراجعه کرده و مداکر 
مذکور را تحویل میدهد و این 
نماینده  توسط  که  فرمی  دفاتر 
تکمیل شده است را برای شرکت 
میکند. ارسال  مرکزی  گذاری  سپرده 
از  پس  مرکزی  گذاری  سپرده  شرکت 
پیامکی  طی  مذکور،  مدارک  بررسی 
میکند.  اعلا  وراث  نماینده  به  را  نتیجه 
باشد،  نداشته  نقصی  مدارک  اگر  درواقع 
غیر  در  شود،  می  انجام  انتقال  مراتب 
و  داده  اطلاع  نماینده  به  صورت  این 
نماینده باید نقص مدرک را برطرف کند.

نحوه انتقال سهام عدالت متوفیان 
چگونه است؟ حدود ۸93 هزار فقره چک به ارزشی حدود 233 

کشور  کل  در   99 آذرماه  در  ریال  میلیارد  هزار 
قبل  ماه  به  نسبت  که  است  شده  داده  برگشت 
از نظر تعداد و مبلغ به ترتیب 31.1 درصد و 5.6 
تازه ترین  براساس  می دهد.  نشان  افزایش  درصد 
آمار بانک مرکزی، حدود 9 میلیون و 500 هزار 
فقره چک به ارزشی بیش از 1۸59 هزار میلیارد 
شد  مبادله  کشور  کل  در   1399 آذرماه  در  ریال 
درصد   1۸ تعداد  نظر  از  قبل  ماه  به  نسبت  که 

افزایش و از نظر مبلغ 2.2 درصد کاهش نشان 
می دهد. در ماه مورد گزارش در استان تهران 

حدود 2 میلیون و 900 هزار فقره چک به ارزشی 
بیش از ۸93 هزار میلیارد ریال مبادله شد.

تعداد  از  درصد   ٤۸.9 جاری  سال  آذرماه  در 
استان  سه  در  کشور  کل  مبادله ای  چک های 
شده  مبادله  رضوی  خراسان  و  اصفهان  تهران، 
با 30.5 درصد، 10.9 درصد  ترتیب  به  که  است 
و ۷.5 درصد بیش ترین سهم را در مقایسه با سایر 
استان ها دارا بوده اند. همچنین 61 درصد از ارزش 
چک های فوق در سـه استان تهران )٤۸ درصد(، 
اصفهان )۷ درصد( و خراسان رضوی )6 درصد( 
مبادله شده است که بیش ترین سهم را در مقایسه 

با سایر استانها دارا بوده اند.

حدود ۸ میلیون و 600 هزار فقره چک به ارزشی 
بالغ بر 1626 هزار میلیارد ریال در آذرماه 1399 
قبل  ماه  به  نسبت  که  در کل کشور وصول شد 
از نظر مبلغ  افزایش و  از نظر تعداد 16.۷ درصد 
3.2 درصد کاهش نشان می دهد. از کل تعداد و 
مبلغ چک های مبادله شده در ماه مذکور به ترتیب 

90.6 درصد و ۸۷.5 درصد وصول شده است.
در  شده  وصول  چک های  مبلـغ  و  تعداد  درصد 
و  درصد   91.5 معادل  ترتیب  به   1399 آبان ماه 
برابر  ترتیب  به   139۸ آذرماه  در  و  درصد   ۸۸.٤
91.۷ درصد و ۸9.5 درصد بوده است. در آذرماه 
1399، در استان تهران بالغ بر 2 میلیون و 600 

هزار فقره چک به ارزشی حدود ۷95 هزار میلیارد 
و  درصد   91 تعداد  نظر  از  که  شد  وصول  ریال 

نظر  چک های از  کل  از  درصد   ۸9 ارزش 
مبادله ای وصول شده است.

ر  بین د در  مذکور  ماه 
استان های  سایر 
 ، ر کشو

ین  بیش تر
د نسبت  ا تعد

کل  به  وصولی  چک های چک های 
به  ترتیب  به  استان،  در  ی مبادله ای  ن ها ستا ا

و  درصد(   92.2( مازندران  درصد(،   93.٤( گیلان 
و  است  یافته  اختصاص  درصد(   91.۸( گلستان 
)۸2.٤ درصد(،  بویراحمد  و  استان های کهگیلویه 
کردسـتان )۸6.5 درصد( و لرستان )۸6.9 درصد( 
به  وصولی  چک های  تعداد  نسبت  پایین ترین 
خود  به  را  استان  در  شده  مبادله  چک های  کل 

اختصاص داده اند.
اسـتان های  سایر  بین  در  بررسی  مورد  ماه  در 
کشـور، بیش ترین نسبت ارزش چک های وصولی 
به  استان  در  مبادله ای  چک های  ارزش  کل  به  
درصـد(،   90.3( گیلان  استان های  به  ترتیب 
درصد(   ۸۸.2( خوزستان  و  درصد(   ۸۸.٤( البرز 
و  کهگیلویه  استان های  و  است  یافته  اختصاص 
جنوبی)۸2.1  خراسان  درصد(،   ۸0.9( بویراحمد 
درصـد( و لرسـتان )۸2.5 درصـد( کم ترین نسبت 
ارزش چک های وصولی به کل ارزش چک های 
مبادله شده در استان را به خود اختصاص داده اند.

چک  های برگشتی

حدود ۸93 هزار فقره چک به ارزشی حدود 233 
کشور  کل  در   99 آذرماه  در  ریال  میلیارد  هزار 
قبل  ماه  به  نسبت  که  است  شده  داده  برگشت 
از نظر تعداد و مبلغ به ترتیب 31.1 درصد و 5.6 
درصد افزایش نشان می دهد. از کل تعداد و مبلغ 
چک های مبادله شده در ماه مذکور به ترتیب ٤.9 

درصد و 12.5 درصد برگشت داده شده است.
شده  داده  برگشت  چکهای  مبلغ  و  تعداد  درصد 
و  درصد   ۸.5 معادل  ترتیب  به   99 ماه  آبان  در 
11.6 درصد و در آذرماه سال 9۸ به ترتیب برابر 
۸.3 درصد و 10.5 درصد بوده است. در ماه مورد 
فقره  هزار   261 حدود  تهران  استان  در  گزارش 
ریال  میلیارد  هزار   99 حدود  ارزشی  به  چک 
از  و  تعداد 9 درصد  نظر  از  داده شد که  برگشت 
از کل چک های مبادله ای  ارزش 11 درصد  نظر 

برگشت داده شده است.
کشور،  استان های  سایر  بین  در  مذکور  ماه  در 
به  برگشـتی  چک های  تعـداد  نسبت  بیش ترین 
به  ترتیب  به  استان،  در  مبادله ای  کل چک های 
)1۷.6 درصد(،  بویراحمد  و  استان های کهگیلویه 
 13.1( لرسـتان  و  درصــد(   13.5( کردسـتان 
درصد( اختصاص یافته است و استان های گیلان 
گلسـتان  و  درصد(   ۷.۸( مازندران  درصد(،   6.6(
چک های  تعداد  نسبت  پایین ترین  درصد(   ۸.2(
در  شده  مبادله  چک های  تعداد  کل  به  برگشتی 

استان را به خود اختصاص داده اند.
در ماه مورد بررسی در بین سایر استان های کشور، 
بیش ترین نسبت ارزش چک های برگشتی به کل 
ارزش چک های مبادله شده در استان به ترتیب به 
)19.1 درصد(،  بویراحمد  و  استان های کهگیلویه 
 1۷.5( لرستان  و  درصد(   1۷.9( جنوبی  خراسان 
درصد( اختصاص یافته است و استان های گیلان 
خوزستان  و  درصد(   11.6( البرز  درصد(،   9.۷(
چک های  ارزش  نسبت  کم ترین  درصد(   11.۸(
در  مبادله شده  ارزش چک های  به کل  برگشتی 

استان را به خود اختصاص داده اند.

چک های برگشتی زیاد شد
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نگین  می توانست  الکتریک  رشت  شرکت  اینکه  بیان  با  قضائیه  قوه  رئیس 
قضایی  تیم  به  گفت:  است،  شده  تبدیل  مخروبه ای  به  ولی  باشد  گیلان 
کنند. پیگیری  و  بررسی  سریعا  را  شرکت  این  پرونده های  می دهم  دستور 
شود پیگیری  و  بررسی  سریعا  الکتریک  رشت  پرونده های  رئیسی: 

آیت الله ابراهیم رئیسی،رئیس قوه قضائیه ظهر امروز در جلسه شورای اداری گیلان در 
سالن اجتماعات دادگستری با اشاره به گزارش استاندار گیلان درباره مشکلات کارخانه های 
راکد و مواهب موجود در استان گفت: گیلان دارای شخصیت های بزرگی مانند آیت الله 
بهجت بوده که از نعمت های جهان اسلام است و وجود مشکلات زیبنده گیلان نیست.

وجود  از  باید  که  است  کارآمد  و  جوان  نیرو های  استان  این  سرمایه  مهم ترین  رئیسی 
کارآمد  نیرو های  از  که  است  مسئولان  وظیفه  گفت:  بود،  شاکر  را  خداوند  نعمت  این 

احسن  نحو  به  انسانی  سرمایه های  و 
ببرند. بالا  را  بهره وری  و  کنند  استفاده 

تولید، حفظ جنگل  موانع  رفع  اینکه  بیان  با  وی 
و  است  کاری شدنی   ... و  ملی  به عنوان سرمایه 
سرمایه ها  حفظ  افزود:  نیست،  غیرممکن  اصلًا 
دو  و  دولت  یک  به  ربطی  مشکلات  حل  و 
باید  مسؤولین  و  دولت ها  همه  و  ندارد  دولت 
در  و  کنند  عمل  خود  وظایف  به  احسن  نحو  به 
شود. برخورد  جد  به  آنان  با  باید  تخلف  صورت 
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه برخی مسئولان 
برای  زمین های خدادادی  در  و  در گردنه حیران 
این  و  کرده  ایجاد  ویلا  و  تفریحی  مرکز  خود 
بیان  گیرد،  صورت  برخورد  باید  و  است  تخلف 

و  تعطیل  واهی  بهانه های  به  پوشش  کارخانه  برف  بارش  خاطر  به   ۸۳ سال  در  کرد: 
کارگران آن بیکار و سرگردان شدند که در این مسیر کم کاری و تخلفاتی صورت گرفت.

آن  به  باید  که  است  مهمی  صنایع  از  گردشگری  صنعت  اینکه  بیان  با  رئیسی 
از   ... و  پسماند  و  تالاب ها  و  استان  این  صنایع  کرد:  تصریح  شود،  داده  اهمیت 
برای  تهدیدی  به عنوان  موارد  این  از  برخی  که  است  استان  این  سرمایه های 
این  خود  مسئولان  عهده  بر  مشکلات  این  حل  وظیفه  و  تبدیل شده  استان 
شوند. حل  مشکلات  تا  باشند  دیگری  جای  از  کسی  منتظر  نباید  و  است  استان 

اینکه در تغییر مدیران و دولت ها نباید کار ها و پروژه ها و خدمات به مردم  با بیان  وی 

متوقف شود، خاطر نشان کرد: آن چیزی که جوان ما را در دین مداری و توجه به انقلاب 
ندارد. سیاسی کاری  حق  هیچ کس  و  است  ما  مدیران  عملکرد  می کند  جذب  کشور  و 

کارخانه  این  کرد:  بیان  الکتریک  رشت  وضعیت  به  اشاره  با  قضائیه  قوه  رئیس 
به  و  تبدیل شده  مخروبه ای  به  امروز  ولی  شود،  تبدیل  استان  این  نگین  به  می توانست 
انجام  کار  در  تسریع  و  کرده  بررسی  پرونده ها  این  به  که  می دهم  دستور  قضایی  تیم 
باید مردم اطلاع رسانی شود. باید مانع بشناسیم و گزارش کار ها  شود و هیچ مانعی رو 

رئیسی با بیان اینکه رهبری فرمودند که هیچ گرهی نیست که در کشور توسط جوانان 
حل نشود، افزود: ما می توانیم را تیپ و لشکر های گیلانیان اثبات کردند و همه مشکلات 
باشد. دنیا  آن سوی  به  برای حل مشکلات  ما  امید  و  نباید چشم  و  است  قابل حل  نیز 

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه با سازمان متخلف شدیدتر از افراد و مدیران متخلف برخورد 
می شود، گفت: همه سازمان ها باید خود را موظف به اجرای عدالت 
و خدمات دهی به مردم بکنند و مسائلی که مربوط به سازمان ها 
می شود. بررسی  قضائیه  قوه  توسط  است  اداری  تخلفات  و 

تملک  به  تولیدی  واحد های  از  برخی  اینکه  بیان  با  وی 
خوبی  منابع  بانک ها  کرد:  تصریح  درآمده اند،  بانک ها 
که  اشکالاتی  و  دارند  تولیدی  واحد های  مشکل  حل  برای 
مباحث  و  است  رفتاری  مشکلات  بعضاً  است  ساختار ها 
ساختاری باید توسط نمایندگان در مجلس حل شود تا جلوی 
شود. گرفته  کارخانه ها  کاربری های  تغییر  در  بند ها  و  زد 

رئیسی با بیان اینکه منابع طبیعی، دریا و جنگل در گیلان از 
ذخایر این استان است، افزود: مسئولان منابع طبیعی در برخورد 
با متخلفان در حریم مواهب الهی با هیچ کسی نباید مسامحه 
شود. قطع  باید  محیط زیست  گران  تخریب  دست  و  نکنند 

اینکه رهبری جهش تولید را شعار سال قراردادند، گفت: هر  بیان  با  رئیس قوه قضائیه 
تعطیل  کارخانه ای  هیچ  که  بدهیم  اجازه  نباید  و  قدرت  تولید  یعنی  کشور  در  تولیدی 
ابریشم که می توانست یکی از ظرفیت های این استان در تولید اشتغال  شود و کارخانه 
برداشته شود. کارخانه  این  راه  موانع سد  باید  و  است  تعطیل  امروز  باشد  ثروت  تولید  و 

بسیاری  کرد:  تصریح  نداریم،  بن بست  مسیری  هیچ  در  ما  اینکه  بیان  با  وی 
این  و  کرده ایم  مطالعه  و  رسیده  ما  دست  به  گیلان  مردم  دغدغه های  از 
به  نیاز  آن  حل  برای  مشکلی  برای  اگر  و  شود  حل  استان  در  باید  مشکلات 
شود. برطرف  موانع  تا  هستیم  استان  مسؤولین  همراه  نیز  ما  باشد  مرکز  کمک 

در سفر به گیلان عنوان شد
رئیسی: خصوصی سازی با آتش زدن مال مردم فرق دارد / مسئله 

کارخانه »ایران پوشش« فاجعه است

ظهر  سالاری  ارسلان 
شورای  جلسه  در  امروز 
اداری با بیان اینکه گیلان 
زیرساخت های  لحاظ  به 
بدی  وضعیت  در  درمانی 
کرد:  اظهار  دارد،  قرار 
پزشکی  علوم  دانشگاه 
بدهی  دلیل  به  گیلان 
زیاد، ضعف و معیوب بودن  
درمانی  زیرساخت های 

خوبی  وضعیت  در  درمانی  پروژه های  بودن  ناتمام  همچنین  و 
می شود. محسوب  محروم  استان های  جزو  و  نداشته  قرار 

علوم  دانشگاه  در  گرفته  صورت  اقدامات  از  خرسندی  ابرار  با  وی 
کشور  در  موجود  محدودیت های  علیرغم  گفت:  گیلان  پزشکی 
دانشگاه  در  خوبی  اقدامات  مدت  این  طی  در  اقتصادی  لحاظ  به 
اورژانس  هوایی،  اورژانس  احداث  مثل  گیلان  پزشکی  علوم 
است. انجام شده  پیشرفته  آمبولانس  شدن  افزوده  و  رازی  بیمارستان 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با اذعان به اینکه وضعیت شیوع کرونا 
در گیلان در اوایل این بحران بسیار شدید بوده است، تصریح کرد: متأسفانه 
بلایای طبیعی مثل برف سال گذشته ۳۳ میلیارد تومان به زیرساخت های 
درمانی استان وارد کرده و در اوایل کرونا در اسفندماه سال گذشته تعداد 
افراد مبتلا به کووید ۱۹ به هزار و ۷۰۰ نفر رسیده و در این مدت ۷۰ میلیارد 
تومان برای بیمارستان های استان گیلان تجهیزات خریداری شده است.

کرد:  بیان  گیلان  در  کرونا  شیوع  ثابت  روند  بر  اشاره  با   سالاری 

استان  درمانی  کادر  از  نفر   ۳۰ استان  ای  در  کرونا  شیوع  اول  از 
جان فشانی  بر  گواه  امر  این  که  نائل آمده  شهادت  رفیع  درجه  به 
است. گیلان  بیمارستان های  در  و  کرونا  ایام  در  درمانی  کادر 

وی با درخواست از رئیس دستگاه قضا در خصوص به سازی رودخانه زرجوب 
و گوهر رود گفت: آلودگی این دو رودخانه باعث آلودگی محیط زیست شده و 
به سلامت روح و جسم مردم آسیب جدی وارد کرده به این منظور از رئیس قوه 
قضائیه درخواست به احیا و رسیدگی به وضعیت این دو رودخانه ورود کند.

آیت الله رسول فلاحتی پیش از ظهر پنج شنبه 
اینکه  بیان  با  گیلان  اداری  شورای  جلسه  در 
سر  پشت  را  تاریخی  دوره  سه  گیلان  مردم 
اسلام  از  قبل  اول  دوره  کرد:  اظهار  گذاشتند، 
مردم  آمد  و  رفت  محل  استان  این  که  بود 
می شد. محسوب  غربی  کشورهای  و  اروپا 

نماینده ولی فقیه در گیلان با بیان اینکه مردمی 
نجیب در طول تاریخ داشتیم که پس از اسلام 
این نجابت با مفاهیم اسلامی عجین شد، بیان 
کرد: با ورود اسلام و اولاد اهل بیت، گیلانیان 
مفاخر  از  بسیاری  و  پذیرفتند  را  اسلام  مکتب 
شدند. تربیت  اسلام  سایه  در  دوره  این  در  ما 

داد:  ادامه  است،  به سرزمین ولایتمدار معروف  تاریخ  در  اینکه گیلان  بیان  با  وی 
دوران تاریخ گیلان از حیث پرورش مفاخر و نخبگان انقلاب اسلامی طلایی ترین 
می شود.علمی و حوزوی و توجه به  محسوب  اسلامی  مفاهیم 
اشاره  با  فلاحتی  مردم آیت الله  اینکه  به 
مدیون  را  خود  گیلان 
اسلامی  انقلاب 
این  گواه  و  می دانند 
هشت  تقدیم  حرف 
هزار شهید و چندین 
و  جانباز  هزار 
مدافعان  و  ایثارگر 

حرم برای تقویت این انقلاب است، 
گفت: مدافعان حرم جنگ را ندیده بودند اما با خواندن 

شدند. زبانزد  سوریه  در  و  شدند  شهید  و  جنگیدند  ائمه  برای  تاریخ 
فرهنگ  که  نیستند  راضی  هیچگاه  گیلانیان  اینکه  بیان  با  رشت  جمعه  امام 
باشیم  غافل  موضوع  این  از  نباید  افزود:  ندهند،  انتقال  آیندگان  به  را  شهادت 
نیستیم. راضی  فعلی  وضعیت  از  ما  و  باشد  بهتر  می توانست  اوضاع  که 

داشتند  بیان  رئیسی  الله  آیت  داد:  ادامه  گیلان  در  ولی فقیه  نماینده 
دارد. بحران ها  و  حوادث  عمق  از  نشان  گیلان  مشابه  وضعیت  که 

ساخت و سازهای غیر مجاز در گیلان اسرع وقت تخریب شود
ویژگی  از  گیلان  اینکه  بیان  با  فلاحتی  الله  آیت 
بیان  است،  برخوردار  دریا  و  خاک  آب،  جنگل،  دریا، 
مدیریت  با  لازم  بسترهای  اگر  می کنم  اعتراف  کرد: 
باشد  مردم،  با  قلدرمابانه  و  بازی  سیاست  از  دور  به 
کنیم. استفاده  الهی  عرصه های  این  از  می توانیم 

سرزمین های  از  گیلان  اینکه  به  اشاره  با  وی 
اشتغال  می تواند  که  است  ایران  در  مستعد 
کند،  فراهم  دیگر  استان های  حتی  و  خود  برای 
مابانه  قلدر  برخورد  و  سیاسی  بند  و  زد  گفت: 
یکدیگر  تحمل  عدم  و  بازی  سیاسی  و  مردم  با 
است. گیلان  در  موجود  بد  شرایط  ایجاد  عوامل  جمله  از 

آیت الله فلاحتی با بیان اینکه پسماند بزرگترین آسیب زیست محیطی برای استان 
پسماند  این  شیرابه های  و  ندارد  وضعیتی  چنین  استانی  هیچ  کرد:  اضافه  است، 
می شود. موجودات  نابودی  و سبب  زا  می گذرد سرطان  زرجوب  و  گوهررود  از  که 

نماینده ولی فقیه در گیلان با بیان اینکه تالاب انزلی دستخوش حوادث مالی و سیاسی 
سیاستمداران از مرکز است، تصریح کرد: ویرانی های گیلان ناشی از بی 
توجهی از سوی مرکز است و سلامتی امروز به ویژه در 
رشت تهدید شده و کسی به آن توجه نکرده است.

سراوان  منطقه  مردم  اینکه  به  اشاره  با  وی 
داد:  ادامه  شده اند،  محیطی  زیست  بحران  دچار 
تاخت  و  است  حوادثی  چنین  دستخوش  گیلان 
امروز  و  شده  بازان  سیاست  برای  میدانی  تاز  و 
کنیم. برخورد  افراد  این  با  که  می خواهند  ما  از  مردم 

الله  ساخت آیت  و  ویلاها  تخریب  ضرورت  به  اشاره  با  فلاحتی 
به  دیگر  شهرهای  از  عده ای  کرد:  عنوان  گیلان،  در  مجاز  غیر  سازهای  و 
ویلاها  این  که  می سازند  ویلا  می خرند  پایین  قیمت  با  را  زمین  و  آمده  گیلان 
کنند. برخورد  قانونی  صورت  به  آنها  با  و  شوند  تخریب  وقت  اسرع  در  باید 

از  بتواند  باید  کننده  تولید  اینکه  بر  تاکید  با  تقوی  الاسلام  حجت 
باشد  داشته  خوبی  معیشت  تا  باشد  برخوردار  تولید  برای  بیشتری  توانایی 
است. انسانی  مجموعه  توان  ارتقاء  و  توانمندی  حفظ  ما  وظیفه  گفت: 

جهاد  سازمان  فرهنگی  شورای  نشست  در  تقوی«  »سیدرضا  الاسلام  حجت 
کشاورزی گیلان با تبریک ایام الله دهه فجر گفت: آنچه که ما در حوزه وزارت جهاد 

می کنیم  دنبال  کشاورزی 
و  طبیعی  منابع  از  صیانت 
اختیار  در  که  است  ارزشی 
دارد. قرار  تولیدکنندگان  این 

وزارت  در  فقیه  ولی  نماینده 
جهاد کشاورزی با بیان اینکه 
طبیعتاً برای حفظ این عرصه 
از تلاش گسترده ای برخوردار 
هستیم افزود: تلاش می کنیم 
برای  مناسب  زمینه های  تا 

پیشگیری از تغییر کاربری که متاسفانه امروزه یک آفت بزرگ در عرصه های کشاورزی 
استان گیلان است را با کمک و مساعدت دیگر دستگاه ها به خوبی انجام دهیم.

وی یکی دیگر از وظایفی که دنبال می شود توانمندسازی و بهبود وضعیت اقتصادی 
مقلدین دانست و بیان کرد: ما همه فعالیت هایی را که در این حوزه انجام می دهیم 
با نگاه نهایی به این نکته است که تولید کننده ما بتواند از توانایی بیشتری برای 
ببرند. بهره  مناسب تری  معیشت  از  بتوانند  آن  کنار  در  و  شود  برخوردار  تولید 

حجت الاسلام تقوی تصریح کرد: طرح ها و پروژه ها و همین عملیات زیربنایی 
است. شده  طراحی  و  ریزی  برنامه  نگاه  این  با  می دهیم  انجام  استان  در  ما  که 

حوزه  در  معتقد  انسانی  نیروی  داشتن  اساسی  نکته  اینکه  به  اشاره  با  وی 
استان  در  کرد:  اظهار  دولتی  بخش  در  چه  خصوصی،  بخش  در  چه  کشاورزی 
بخش خصوصی  از طریق  کشاورزی  حوزه  فعالیت های  درصد   ۹۹ از  بیش  گیلان 
می کند  فعالیت  حوزه  این  در  که  درصدی  یک  از  کمتر  آن  و  افتد  می  اتفاق 
هستند. دولتی  بخش  حوزه های  در  ما  تلاشگر  و  متخصص  ارزشمند  نیروهای 

این مجموعه  توان  ارتقاء  توانمندی و  حجت الاسلام تقوی گفت: وظیفه ما حفظ 
در  را  نوغان کشور  تولید  بیشترین سهم  اینکه  بیان  با  ادامه  در  است. وی  انسانی 

استان گیلان داریم، اذعان کرد: در حوزه گیاهان دارویی شاخص ترین آن یعنی گل 
گاوزبان در استان گیلان وجود دارد که در این بخش بیش از ۹۰ درصد گاوزبان 
کشور را به عنوان یکی از تاثیرگذارترین گیاهان دارویی کشور استان گیلان دارد.

مزایای  از  یکی  را  عالی  بسیار  طبیعی  فضای  تقوی  الاسلام  حجت 
حقیقت  در  داد:  ادامه  و  دانست  گیلان  استان  در  عسل  تولید  بزرگ 
است. شده  استان  باغداری  رونق  باعث  که  هاست  زنبور  همین  وجود 

جا  گیلان  استان  در  را  فرهنگ  این  توانستیم  خوبی  به  اینکه  بیان  با  وی 
و  عسل  زنبور  کننده  تولید  حضور  به  علاقمند  ما  باغدار  اکنون  که  بیندازیم 
این  به  علمی  نگاه  از  آنها  گفت:  هستند،  خودشان  باغات  در  زنبور  کندوهای 
بحث  در  تواند  می  خوبی  به  حشرات  این  وجود  که  اند  رسیده  نتیجه  و  باور 
کند. ایجاد  را  مثبتی  بسیار  اثرات  باغات،  در  تولید  افزایش  و  افشانی  گرده 

و  ترین  اساسی  از  یکی  عنوان  به  چای  از  ادامه  در  تقوی  الاسلام  حجت 
کوتاهی  فضای  با  کرد:  اذعان  و  نام  برد  استان  این  تولیدات  ترین  اصلی 
هم  با  بتوانیم  امیدواریم  کردید  ایجاد  ما  برای  ها  پروژه  از  بازدید  برای  که 
دهیم. گسترش  و  بسط  بیشتر  را  فضا  این  داریم  که  هایی  پتانسیل  کنار  در 

قدرتمند  را  مردم  معیشت  وضعیت  باید  کشاورزی  وزارت  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
به  و  باشیم  مستقل  و  بایستیم  خودمان  پای  روی  باید  ما  کرد:  اظهار  کند 
کنیم. کار  علمی  معیارهای  با  و  کرده  حرکت  کشاورزی  شدن  علمی  سمت 

با  ما  شویم  وارد  علم  ابزار  با  اگر  کرد:  اضافه  تقوی  الاسلام  حجت 
همین  با  و  داریم  که  سرزمینی  امکانات  همین  با  خاک،  و  آب  همین 
بدهیم. غذا  را  انسان  میلیون   ۱۵۰ تا  توانیم  می  آسمانی  نزولات  مقدار 

و  جوان  جمعیت  که  مهمی  خطرات  به  جمعیت  تکثیر  به  تاکید  با  وی 
و  ها  رسانه  مدیران  گفت:  و  کرد  اشاره  کند  می  کم  آینده  در  را  نوجوان 
ببریم. بالا  را  جمعیت  تکثیر  تا  کنیم  تلاش  همه  باید  مردم  و  ها  خبرگزاری 

پیری  سمت  به  جمعیت  آمارها  طی  کرد:  اظهار  تقوی  الاسلام  حجت 
کنیم. تشویق  آوری  فرزند  به  را  مردم  زمینه  این  در  باید  ما  و  رود  می  پیش 

کمیسیون  در  خانواده  تعالی  و  جمعیت  طرح  در  ما  اینکه  بیان  با  وی 
طرح  هم  مجلس  کرد:  نشان  خاطر  رسیدیم،  نتیجه  به  مجلس  فرهنگی 
آنان  آوری  فرزند  و  جوانان  ازدواج  برای  زیادی  های  تشویق  و  آزمایشی 
است. گرفته  نظر  در  خانه  تهیه  جهت  تسهیلات  ارایه  و  وام  پرداخت  با 

درخواست از رئیس دستگاه قضا در 
خصوص به سازی 2 رودخانه رشت

سفر های استانی رئیس عدلیه در حالی به ایستگاه بیست و یکم نزدیک می شود 
که برنامه های اصلی و جنبی آن دستاورد های قابل توجهی داشته است.

بخش های  از  قضا  دستگاه  رئیس  سرکشی  بر  علاوه  سفر ها  این  در 
و  قضات  مدیران،  با  گفت وشنود  و  استان ها  دادگستری  مختلف 
مشکلات  به  توجه  مثل  ویژه ای  اقدامات  دادگستری،  کارکنان 
رقم  نیز  زندانیان  آزادی  و  مردمی  مختلف  اقشار  با  دیدار  تولید،  بخش 
شدند. آزاد  زندانی   ۳۰۰ گیلان  به  استانی  سفر  حین  امروز  و  می خورد 

بر این اساس با همکاری و برنامه ریزی ستاد دیه کشور بیش از ۴۰ زندانی 
کمک  با  خرد  عمد  جرائم  زندانیان  از  نفر   ۹۰ حدود  و  عمد  غیر  جرائم 
ستاد اجرایی و تعدادی نیز با کمک استفاده از ظرفیت قانونی مرخصی 
گشت. بازخواهند  خانواده  و  زندگی  آغوش  به  و  آزادشده  حبس  پایان 

و  زدایی  حبس  سیاست  تحول  دوره  در  قضائیه  قوه  فارس،  گزارش  به 
خلوت کردن زندان ها را با سرعت بیشتری پیش برده و اخیرا نیز بر اساس 
دستورالعمل آیت الله رئیسی طرح بزرگ پایش و بررسی وضعیت زندانیان در 
کل زندان های کشور انجام شده تا هر فردی که وجود او در زندان ضروری 
نبوده و برای جامعه نیز خطری ندارد با رعایت شرایط و ضوابط قانونی آزاد گردد.

وزارت جهاد کشاورزی باید معیشت مردم را 
قدرتمند کند

آزادی 3۰۰زندانی هم زمان با 
ورود رئیسی به گیلان

احیاء  قضاییه  قوه  و  دولت  مشترک  هدفهای  از  یکی   : گفت  گیلان  استاندار 
که  است  تولید  چرخه  به  تعطیل  کارخانجات  بازگشت  و  تولیدی  واحدهای 
است. شده  احیاء  اقتصادی  بنگاه   ۴۲۰ اخیر  سال  دو  طی  راستا  همین  در 

ارسلان زارع در جلسه شورای اداری استان با حضور رییس قوه قضاییه خاطرنشان 
کرد : تسریع در روند رسیدگی به پرونده های حقوقی و قضایی واحدهای تولیدی 
مطالبات  از  نیز  اند  نشده  تکلیف  تعیین  تاکنون  که  استان  شده  توقیف  صنعتی  و 
گذشته  سال  از  نیز  بانکها  تملک  تحت  واحدهای  شد:  یادآور  .وی  است  استان 
برنامه  این  جدی  گیری  پی  که  یافته  کاهش  واحد   ۹۱ به  واحد   ۱۱۷ از  تاکنون 
نیز به طورجدی در دستور کار است وی افزود: اگرچه به دلیل اعمال تحریم های 
ظالمانه واحدهای تولیدی استان با تنگناها و دشواری های زیادی مواجه بوده اند 
ولی شناسایی و رصد فضای کارگری مورد توجه بوده و پرداخت بالغ بر سه هزار 
واحدهای  به  اخیر  سال  سه  اقتصادی طی  رونق  تسهیلات  تومان  میلیارد   ۱۰۰ و 
تولیدی گامی موثر در جهت حفظ اشتغال موجود و ایجاد فرصتهای جدید شغلی شد.

واحدهای زارع خاطرنشان کرد: به رغم محدودیتها با تکیه  تعداد  داخلی  توان  به 
۲۱ تولیدی و خدماتی استان از هفت هزار و ۷۷۵  به   ۹۲ سال  در  واحد 

پیدا کردند و یکهزار هزار و ۴۶۹ واحد در سال جاری افزایش 
ارتقاء وضعیت  نیز  پیدا کردند که و ۵۰ واحد موجود 

است. کشاورزی  بخش  در  عمدتا 
نماینده عالی دولت در گیلان  یاداور 

شد : فعالیتهای خدماتی و گردشگری 
گیلان بعنوان استانی گردشگرپذیر اسیبهای 

زیادی در دوران شیوع کرونا دیدند که بر همین 
بخشی  جبران  برای  و  گرفت  صورت  تمهیداتی  مبنا 

حمایتی  تسهیلات  درصدی   ۸۲ پرداخت  با  آنها  خسارات  از 
دارد. را  مذکور  تسهیلات  جذب  در  کشور  نخست  رتبه  گیلان 

های  ظرفیت  الهی  موهبتهای  وجود  به  توجه  با  گیلان  افزود:  وی 
تولیدات  که  دارد  اشتغال  و  توسعه  برای  کشاورزی  بخش  در  بسیاری 

محصولات با کیفیتی همچون برنج، چای، ابریشم، فندق و مرکبات ما را به توسعه 
کند. می  ملزم  جهانی  بازار  به  ورود  برای  فراوری  و  بندی  بسته  و  تبدیلی  صنایع 

 cis زارع تصریح کرد: موقعیت استراتژیک گیلان و همسایگی با کشورهای همسود
با بازار ۳۰۰ میلیون نفری ، دارا بودن منطقه آزاد انزلی بعنوان تنها منطقه آزاد در 
خطه ساحلی بین استان های شمالی ، فعال شدن میز دبیرخانه اتحادیه اقتصادی 
فراهم  را  ملی  و  استانی  از صادرات  مندی  بهره  با محوریت رشت فرصت  اوراسیا 
کرد و در این بستر راه  اندازی خط ریلی قزوین رشت و تلاش برای اتصال آن به 
بندر کاسپین بعنوان تکمیل کننده بخشی از کریدور شمال – جنوب،  احداث پنج 
پست اسکله فعال در منطقه آزاد انزلی و چهار پست اسکله بتونی و دو پست اسکله 
دلفین در بندرانزلی ، اولین بندر بخش خصوصی در آستارا ، تکمیل خط ریلی آستارا، 
آستارا از اقدامات مهم سالهای اخیر در توسعه زیرساختهای استان بشمار می رود .

استاندار گیلان اظهار داشت: با وجود شیوع کرونا صادرات غیرنفتی استان بدون وقفه 
و به صورت شبانه روزی انجام شد به نحوی که  سال گذشته ۵۸۰ میلیون دلار کالا 
از مرزهای استان صادر شد و در سال جاری نیز صادرات ۶۰۰  میلیون دلاری هدف 
گذاری شده که تاکنون بیش از ۵۰۰ میلیون دلار محقق شده ؛ این در حالی است 

دلیل  به  که 
بیماری کرونا 
ت  ا ر د صا
ما  چمدانی 
حداقل  به 
و  رسیده 
ت  ا ر د صا
با  عمدتا 
و  کشتی 
ن  میو کا
. است 

ه  یند نما
دولت  عالی 
گیلان  در 

مبنی  رهبری  معظم  مقام  فرمان  و  کرونا  بیماری  گیری  همه  از  پس  شد:  یادآور 
مواسات  طرح  بیماری،  شیوع  جریان  در  دیده  آسیب  اقشار  به  مومنانه  کمک  بر 
نقش  و  بسیج   ، جهادی   ، مردمی  های  گروه  بالای  مشارکت  با  استان  در 
شد. اجرا  تومان  میلیارد   ۹۸ از  بیش  پرداخت  با  نهاد  مردم  های  سازمان  آفرینی 
وی افزود: در راستای حمایت از محیط زیست و پیشگیری از نابودی جنگل ها و قاچاق 
چوب توسعه زراعت چوب در دستور کار قرار گرفت و از سال گذشته تاکنون بالغ بر 
۲ هزار هکتار اراضی ملی از طریق مزایده عمومی برای زراعت چوب واگذار شد.

از   یکی  بعنوان  پسماند  موضوع  و  زیست  محیط  اهمیت  به  اشاره  با  زارع 
چالشهای جدی گیلان اظهار داشت :  با برنامه ریزی ها و تلاشهای 
با  عمرانی  مهم  پروژه   ۱۳ اخیر  سال  دو  طی  گرفته  صورت 
انشالا  که  است  اجرا  حال  در  تومان  میلیارد   ۲۴۷ مبلغ 
رسند. می  برداری  بهره  به  بعد  به   ۱۴۰۰ سال  از 

و   دولت  دستاوردهای  به  اشاره  با  وی  
دهه  در  امسال   : داشت  اظهار  نظام 
عمرانی  اقتصادی   ۸۹۵ فجر  مبارک  

با با  تومان  میلیارد  و ۸۱۱  اعتبار چهار هزار 
ی  ر و همکا خصوصی  بخش  و  مردم  مشارکت  و 

همه  شد.تلاش  برداری  بهره  و  افتتاح  اندرکاران  دست 
خاطرنشان  های زارع  پروژه  داریم  اهتمام   ۱۴۰۰ سال  تا   : کرد 

همچون  دیگری  دار  کاسپین اولویت   - رشت  آهن  راه  و  رشت،   قزوین  راه  آزاد 
برسانیم. اتمام  به  کریدور شمال جنوب   از  مهمی  کننده بخش  تکمیل  بعنوان  را 

وی در ادامه افزود: همکاری و همدلی خوبی میان آحاد جامعه از جمله اقلیتهای قومی 
مذهبی گیلان وجود دارد که منجر به حفظ نظم و آرامش اجتماعی در استان منجر شده است .

افزایی بین شهروندان همواره مورد توجه  امید  افرینی و  امید  بیان این که  با  زارع 
بوده و هست اظهار داشت : بر این مبنا به لحاظ شاخصهای امنیتی رتبه های خوبی 
بین استان های کشور داریم این شاخصها عمدتا شامل کاهش سرقتهای مسلحانه 
، کاهش زورگیری و سرقت به عنف ، نزاع و درگیری دسته جمعی و تجاوز به عنف 
است . ضمن این که در زمینه شرارت طی ۱۰ ماه امسال رتبه آخر کشوری است .

ه اقتصادی 
استاندار گیلان :42۰ بنگا

استان احیاء شدند

شدیم  گفت:مطلع  رشت  سپیدرود  باشگاه  مدیرعامل  آقازاده  مهدی  سید 
سربرگ  و  مهر  جعل  با  گیلان  باشگاه های  از  یکی  پیشین  مدیرعامل  که 
است  کرده  مربی  و  بازیکن  چند  با  غیرقانونی  قرارداد  عقد  به  اقدام  باشگاه 
است.  کرده  دریافت  نیز  نقد  وجه  هنگفتی  مقادیر  آنها  از  می شود  گفته  و 

مهدی  برادر  مهدوی کیا  مصطفی  با  فرد  این  که  قراردادی  در  افزود:  وی 
تومان  میلیارد  یک  دریافت  ازای  در  را  ایشان  است  کرده  منعقد  مهدوی کیا 

هزینه ها  تامین  برای  اسپانسری  عنوان  تحت 
سرمربی  به عنوان  باشگاه  به  مالی  کمک  و 
است. کرده  منصوب  رشت  سپیدرود  باشگاه 
ما  دست  به  که  قراردادی  طبق  گفت:  آقازاده 
قسط  دو  در  هنگفت  مبلغ  این  پرداخت  رسیده 
به صورت  اولی  که  بوده  تومانی  میلیون   ۵۰۰
امسال  اسفندماه   ۲۰ تاریخ  به  دومی  و  نقدی 
در  و  می شد  واریز  فرد  این  حساب  به  باید 
سپیدرود  باشگاه  مالک  را  خود  که  او  عوض 
سرمربی  برکناری  حق  بود  کرده  معرفی 
است. کرده  سلب  خود  از  فصل  پایان  تا  را 
افزود:  رشت  سپیدرود  باشگاه  مدیرعامل 

فرد  این  و  است  بوده  این ها  از  فراتر  بسیار  ماجرا  فهمیدیم  امروز  که  آن طور 
ارقامی  دریافت  ازای  در  و  کرده  اخاذی  هم  بازیکن  چند  از  آن،  جز  به 
قراردادها  این  و  کرده  امضا  قرارداد  بازیکن  به عنوان  آنها  با  سنگین  تقریباً 
است. شده  انجام  رشت  سپیدرود  باشگاه  جعلی  مهر  و  سربرگ  در  هم 

افراد مال باخته  این  از مطلع شدن به همراه  وی تصریح کرد: ما بلافاصله پس 
اداره کل ورزش و جوانان گیلان مراجعه کردیم تا در آنجا پرونده  به حراست 

تشکیل شود و مسئولین حراست با مساعدت و حساسیت در حال پیگیری این 
نام سپیدرود توسط وکیل باشگاه  از  موضوع هستند و خود من هم برای دفاع 
کرد. خواهم  طرح  رشت  دادگستری  در  را  ماجرا  این  حقوقی  شکایت  به زودی 

از  گیلان  استان  به  قضاییه  قوه  ریاست  ورود  آستانه  در  داشت:  عنوان  آقازاده 
وی و مدیرکل  اداره ورزش و جوانان درخواست می کنم که هم به این موضوع 
به صورت جدی  گرفته  گذشته صورت  در  می شود  گفته  که  تخلفاتی  به  هم  و 
جرات  کسی  این  از  بعد  تا  کنند  ورود 
قدیمی  باشگاه  یک  حیثیت  و  نام  به  نکند 
کند. وارد  خدشه ای  کشور  ریشه دار  و 

تعیین  عدم  سپیدرود  باشگاه  مدیرعامل 
بزرگترین  را  باشگاه  این  مالکیت  تکلیف 
گیلان  تیم  قدیمی ترین  هواداران  دغدغه 
که  است  سال   ۳ از  بیش  گفت:  و  خواند 
وقتی  تا  و  ندارد  مشخصی  مالک  سپیدرود 
برای  بار  یک  تیم  این  مالکیت  مسئله 
حل  شفاف  و  قطعی  به صورت  و  همیشه 
نشود ممکن است که ما باز هم شاهد حضور 
باشیم. سپیدرود  پیرامون  در  سودجو  افراد 

آقازاده در ارتباط با مشکلات این باشگاه تاکید کرد: متاسفانه مشکلات سپیدرود 
همراهی های  و  حمایت ها  به  نیاز  آنها  حل  برای  و  است  پیچیده  و  زیاد  بسیار 
بیشتری است و اگر می خواهیم سپیدرود خیلی زود به سطح نخست فوتبال ایران 
و کلانشهر رشت  استان گیلان  ورزشی  و  باید همه مسئولین سیاسی  بازگردد 
یک دل و متحد کنار هم باشند تا یک بار برای هیمشه مشکل سپیدرود حل شود.

ماجرای کلاهبرداری از مهدوی کیا در گیلان 

نماینده ولی فقیه در گیلان:

گیلان به میدانی برای تاخت و تاز 

سیاست بازان تبدیل شده است
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سابق  ستاره  دیگر  میناوند  مهرداد  اتفاق  به  انصاریان  علی 
درگذشت،  کرونا  براثر  گذشته  هفته  که  ایران  فوتبال 
با  آمدن  کنار  تاب  و  تب  در  هنوز  ایران  ورزش 
ویروس  که  بود  میناوند،  مهرداد  ناگهانی  درگذشت 
کشاند. مرگ  کام  به  را  دیگر  فوتبالیست  یک  کرونا 

فجرسپاسی  و  پرسپولیس  بازی  از  پس  روز  یک   ۱۳۷۷ سال 
پرسپولیس  محور  تک  بازی  نقد  در  ورزشی  ابرار  روزنامه  شیراز، 
وقت  ستاره  مهدوی کیا،  مهدی  درخشش های  به  متکی  که 
نشد.« بچه  این  حریف  »پرسپولیس  زد:  تیتر  بود،  ایران  فوتبال 

مدافع  توسط  مهدوی کیا  مهدی  دقیقه ای   ۹۰ شدن  مهار  به   
جوان و گم نام فجرسپاسی شیراز بود. مرحوم محمود یاوری، که 
خودش چندی قبل به دلیل ابتلا به کرونا درگذشت، سرمربی وقت 
فجرسپاسی شیراز بود. آقای یاوری از علی انصاریان، سایه ای ساخت 
با مهدی مهدوی کیا حرکت کرد. به قدم  که تمام ۹۰ دقیقه قدم 

مهدوی کیا  مهدی  از  سرعتی  کورس  هیچ  در  انصاریان  علی 
شد. پیروز  تک  به  تک  مبارزه های  تمام  در  و  نماند  جا 

گفته  جوانی اش  دوران  خاطره نگاری های  در  خودش 
که  القابی  تمام  از  بیشتر  را  بچه«  »این  لقب  که  بود 
داشت. دوست  گرفت  بازیکنی اش  دوران  سال های  در 

یک هفته بعد، علی انصاریان به درخواست علی پروین، از فجرسپاسی 
با باشگاه پرسپولیس قرارداد بست. او در ۱۹ سالگی  جدا شد و 
در شرایطی پیشنهاد پرسپولیس را پذیرفت که در ترکیب این تیم 
مدافعانی مانند افشین پیروانی، نادر محمدخانی، بهروز رهبری فرد 
و مهدی هاشمی نسب حضور داشتند. حضور در ترکیب پرسپولیس 
بود. غایت مشکل  به  ماموریتی  رسم دار  و  اسم  بازیکنان  این  با 

به  پرسپولیس  در  را  خودش  تصاویر  این  با  انصاریان،  علی 
در  او  از  پروین  علی  که  دفعاتی  اولین  کرد.  ثبت  سرعت 
زدنش  کنار  که  درخشید  چنان  کرد،  استفاده  پایانی  دقایق 
تکیه گاه  به  تبدیل  را  خودش  انصاریان  علی  نبود.  ساده 
کرد. میانی  خط  در  پیروانی  افشین  از  استفاده  در  سرمربی، 

سال بعد، وقتی نادر محمدخانی چهار گوشه زمین را بوسید و از 

پرسپولیس رفت، هیچ کس نگران خط 
از آن، وقتی  بعد  نبود. فصل  دفاعی 
جدایی  ساز  هاشمی نسب  مهدی 
پرسپولیس  بازی  از  بعد  و  کرد  کوک 
به مشکل  سایرین  با  عراق،  پلیس  و 
خورد، باز هم علی انصاریانی وجود 
راحتی  به  پرسپولیس  که  داشت 
بزند. را  هاشمی نسب  مهدی  قید 

برای  فداکاری  به  انصاریان،  علی 
سر  گذاشتن  بازی،  جریان  در  تیمش 
شهرت  حریف  پای  و  توپ  مقابل 
پیدا کرد. بیشتر از ۱۰۰ بار به صورت 
جدی مصدوم شد و بیش از ۸۰ بخیه 
خورد. گره  سرش  و  پیشانی  روی 

وقف  را  خودش  انصاریان،  علی 
در  »پروینیزم«  به  موسوم  مکتبی 
که  مکتبی  کرد.  پرسپولیس  باشگاه 
علی  بدون  »پرسپولیس  می گفت 
پروین و علی پروین بدون پرسپولیس 
ندارند.« معنایی 

 ۱۳۸۳ سال  را  جدایی اش  اولین  شد  باعث  همین 
سایپا  برای  بازی  شش  کند.  تجربه  پرسپولیس  از 
بازگشت. پرسپولیس  به  دوباره  ولی  داد  انجام 

را سال ۱۳۸۵ در  او  پروین،  به علی  ماندنش  پایبند 
وقت  مدیرعامل  انصاری فرد،  با محمدحسن  مجادله 
دلیل  به  انصاریان  آقای  گذاشت.  پرسپولیس  باشگاه 
باشگاه  »پاک سازی  انصاری فرد  محمدحسن  آن چه 
پرسپولیس« می خواند، در فهرست مازاد باشگاه قرار 
بازیکن  واحدی،  نیکبخت  علیرضا  عوض،  در  گرفت. 
استقلال در فهرست خرید این باشگاه گنجانده شد.

استقلال  باشگاه  پیشین  مدیرعامل  فتح الله زاده  علی 
پرسپولیس  از  »وقتی  بود:  گفته  بهمن   ۱۴ سه شنبه 
باشگاه  به  گفتم  و  زدم  تلفن  گذاشتند،  کنار  را  او 
استقلال بیا. وقتی آمد، صورتش درهم و گرفته بود.«

انصاریان  علی  است  گفته  فتح الله زاده  آقای 
او  وجود،  این  با  نزد.  لبخند  هم  قرارداد  عقد  از  پس  حتی 
باز  جنگید.  استقلال  برای  وجودش  تمام  با   ۱۳۸۵-۶ فصل 
مهاجم  با  سر  به  سر  برخورد  در  حتی  شکست،  سرش  هم 
رفت. بیمارستان  به  آمبولانس  با  و  شد  بیهوش  دقایقی  حریف، 

آخرین هفته آن فصل، در هتل لاله به صمد 
بود  گفته  استقلال  وقت  سرمربی  مرفاوی 
استقلال  از  که  دلنشینی  خاطرات  وجود  »با 
نمی آید.« او  تن  به  آبی  پیراهن  اما  دارد، 

رفت  آذین  استیل  باشگاه  به  بعد  سال  یک 
آغاز  پروین  علی  با  را  دوباره ای  همکاری  تا 
استیل آذین  در  سال  یک  فقط  اما  کند. 
در  بازی   ۱۳۹۰ سال  تا   ۱۳۸۷ سال  از  ماند. 
استقلال  باشگاه  چهار 
فولاد،  گسترش  اهواز، 
شهرداری تبریز و شاهین 
کرد. تجربه  را  بوشهر 
جدایی مکرر از باشگاه ها 
و انتخاب تیم های جدید، 
»یاغی«  لقب  او  به 
داد. ایران  فوتبال  در 

زمین  در  انصاریان  علی 
خشن،  چهره ای  مسابقه، 

جنگجو و بی رحم داشت. لحظه ای پس از سوت 
بود. صمیمی  و  آرام  دلرحم ،  مسابقه،  پایان 

مهدی   ۱۳۷۷ سال  که  بچه ای  پسر 
خداحافظی  از  پس  کرد،  مهار  را  مهدوی کیا 
نکرد. فکر  مربیگری  به  هرگز  فوتبال  با 

پیراهن  با  که  زمانی  در  انصاریان،  علی 
بازی  سابقه  می رفت،  زمین  به  پرسپولیس 
مهران  و  مدیری  مهران  طنز  سریال های  در 

جمهوری  صداوسیمای  طنز  سرشناس  کارگردان  دو  غفوریان، 
اسلامی را داشت. پس از بازی در یک قسمت »زیر آسمان شهر« 
به  »نقطه چین«  از  دو قسمت  و  غفوریان  مهران  کارگردانی  به 
بماند. باقی  عرصه  همین  در  کوشید  مدیری،  مهران  کارگردانی 

تلویزیونی  سریال   ۷ و  سینمایی  فیلم  شش  در  انصاریان  آقای 
برنامه  به  او  اجرای  پرحاشیه ترین  اما  کرد.  نقش  ایفای 
 ۲۰۱۸ جهانی  جام  ویژه برنامه  زابیوکا،  برمی گردد.  زابیواکا 
می شد. پخش  اسپرت  آیو  اینترنتی  تلویزیون  از  که  بود  روسیه 

مدیریت  برنامه،  این  کننده  تهیه  جوادزاده،  حامد  ادعای  طبق 
این  به  مکتوب  تذکر   ۱۴۰ روز،   ۱۰ گذشت  از  پس  صداوسیما، 
برنامه داد. پخش زابیوکا در میانه های جام جهانی، متوقف شد.

طنازی های آقای انصاریان با خوانندگان لس آنجلسی، ابتدا باعث 
خود  روباز  و  زنده  اجرای  در  او  شد.  شب پره  شهرام  دلخوری 
نیست«  شب  می گن  که  شبی  »این  شعر  از  بخشی  آمریکا  در 
آقای  داد.  »بی سواد«  لقب  انصاریان  آقای  به  و  کرد  تفسیر  را 
انصاریان برخلاف فوتبال با سینما تا آخرین لحظات زندگی باقی 
اکران  از  مهر  خبرگزاری  قبل(،  )یکشنبه  بهمن  دوازدهم  ماند. 
فیلم  این  اما  داد.  خبر  طوبا«  و  عماد  »رمانتیسم  سینمایی  فیلم 
بازیگر  انصاریان،  علی  که  رفت  پرده  روی  حالی  در  سینمایی 
می جنگید. کرونا  با  فرهیختگان  بیمارستان  در  آن  مرد  اول  نقش 

اجتماعی  و  خیر  مردم دار،  خوش خنده،  انصاریان،  علی 
سال  در  سه«  »ویتامین  برنامه  در  اعترافش  وجود  با  بود. 
هرگز  استقلال،  در  حضورش  خواندن  اشتباه  بر  مبنی   ۹۱
نگرفت. قرار  عناد  مورد  باشگاه  این  هواداران  سوی  از 

در  بود.  مشهور  مادرش  به  عشق ورزیدن  به  او 
به  و  کرد  صحبت  مادرش  از  بارها  تلویزونی  برنامه های 
تنها  مادرش  نمی خواهد  چون  بود  گفته  جدی  یا  شوخی 
درگذشت. مادر  روز  در  او  کرد.  نخواهد  ازدواج  بماند، 

پیکر علی انصاریان در بهشت زهرا تشییع و به خاک سپرده شد

آوای جنگل

می  نساجی  مدیران  گفت:  استقلال  فوتبال  تیم  سرمربی 
می  که  چوبی  همان  با  ولی  بزنند  ضربه  من  به  خواستند 
افتادند. چاه  به  و  خوردند  بزنند خودشان ضربه  را  من  خواستند 
بزنند ولی به  را زمین  فکری: مدیران نساجی می خواستند من 
چاه افتادند/طرفداران سرخابی خاطرات خوبی از انصاریان دارند
 محمود فکری در نشست خبری پیش از دیدار استقلال و نساجی 
اظهار داشت: انالله و انا الیه راجعون. خیلی سخت است در مورد 
سپاسی  فجر  در  او  با   76 سال  در  من  کنم.  انصاریان صحبت 
همبازی بودم و خاطرات خوبی با هم داشتیم. بعد از آن دوستی ما 
شروع شد و ادامه داشت. انصاریان یک سال پیراهن استقلال را 
پوشید و طرفداران سرخابی خاطرات خوبی از وی داشتند. تسلیت 
همیشه  ما  ولی  است  سخت  خیلی  افراد  خیلی  مورد  در  گفتن 
تسلیت  فوتبال  و  ورزشی  به جامعه  بسازیم.  اتفاقات  این  با  باید 
باشد  طوری  ببینیم  داغی  است  قرار  اگر  امیدوارم  و  گویم  می 
کنند. استفاده  زندگی  از  و همه  بگذرانند  را  که همه 120 سال 

وی درباره بازی فردا عنوان کرد: بازی با نساجی بازی است که 
دیدار قشنگی از نظر فنی باشد. من مقابل نساجی حس خوبی دارم 
چون خانه اولم نساجی بود. شروع فوتبال و مربیگری ام از نساجی 
بود که خاطرات خوبی از این تیم دارم. خیلی دوست داشتم جدایی 
من قشنگ تر اتفاق بیفتد چون مدیران نساجی قولهایی به من 
دادند. آنها استقلالی بودند و این قول را دادند ولی فضایی به وجود 
آمد که من به این شکل جدا شوم. امیدوارم این تیم بازی های 

خوبی ارائه کند و طرفداران نساجی روزهای خوبی را ببینند. حیف 
است نساجی در لیگ برتر نباشد و گزینه سقوط  محسوب شود.
این  مدیران  اینکه  و  نساجی  از  جدایی  نحوه  خصوص  در  وی 
باشگاه معتقدند این تیم را فکری بسته است، عنوان کرد: برخی 
از دوستان که عشق مصاحبه دارند و ملیجک این باشگاه هستند 
گفتند  نمونه،  عنوان  به  بستیم.  را  نساجی  ما  گویند  می  مرتب 
حقیقی  که  حالی  در  کنیم  می  میلیون جذب   600 با  را  حقیقی 
است.  بسته  قرارداد  تیم دیگری  با  امسال  مبلغ  این  برابر  با 10 
بازیکنان را می  از  من حقیقی، عاشوری، ماهینی و خیلی دیگر 
پول  ما  کنیم  مصاحبه  اینکه  نداشت.  پول  باشگاه  ولی  خواستم 
داشتیم ولی بازیکن نگرفتند درست نیست.سرمربی فصل گذشته 
نساجی خاطر نشان کرد: وقتی در هفته های اول نساجی در صدر 
بود ماشاالله، ماشاالله می گفتند ولی وقتی این تیم سیر سقوطی 
داشت نظرها عوض شد و گفتند مربیان قبلی تیم را بستند. یک 
خواستند  می  و  بزنند  را  من  که  بود  این  نیتشان  دوستان  عده 
تا به من آسیب برسانند ولی همان  وحید فاضلی را حفظ کنند 
چوبی را که می خواستند من را بزنند خودشان خوردند. دیدید که 
مدیریت استعفا داد، سرمربی برکنار شد و اتفاقات دیگر رقم خورد. 

فکری تصریح کرد: ای کاش همان زمان یک کلام می گفتید به 
تیم دیگری فکر نکن. من پیشنهادات دیگر داشتم ولی به همه 
مدیران  چون  کردم  رد  را  آنها  و  گذاشتم  احترام  ها  باشگاه  آن 
نساجی به من گفتند جز استقلال و نساجی به تیم دیگری فکر 
نکن اما وقتی صحبت از  پیشنهاد استقلال شد نظرشان برگشت. 
خودشان گفتند اگر قرار است به استقلال بروی کمکت می کنیم 
چون استقلالی هستیم.این آقایان وقتی خواستند من را زمین بزنند 
خدا دید و چاهی که می خواستند برای من بکنند برای خودشان 
را  مسائل  یکسری  نساجی  طرفداران  شاید  شد.  چاه  به  تبدیل 
آنقدر مردانگی داشتم که  بدانند ولی من  را مقصر  ندانند و من 
اگر می گفتند به تیم دیگری فکر نکن از این تیم جدا نمی شدم.
فردا  بازی  در  تیمش  غایبان  خصوص  در  استقلال  سرمربی 
گفت:حسین مرادمند و دیاباته مصدوم هستند، آرش رضاوند هم 
محروم است.  دوست دارم در انتهای صحبت هایم از تک تک 
بازیکنانم تشکر کنم که با وجود سختی با تمام تلاش کار می کنند. 
امیدوارم با تلاش آنها و لطف خدا جایگاهی که داریم را حفظ کنیم.

فکری: مدیران نساجی می خواستند من را زمین بزنند ولی 
به چاه افتادند

در  تسلیت  ضمن  جوانان  و  ورزش  وزیر  فر  سلطانی  مسعود 
فوتبال  پیشکسوت   2 انصاریان  علی  و  میناوند  مهرداد  گذشت 
ورزش  در  گرفته  صورت  اقدامات  خصوص  در  کشورمان، 
نرم  مختلف  بخش های  در  ما  همکاران  تمام  کرد:  عنوان  کشور 
یازدهم  دوره   2 در  را  مهمی  اقدامات  افزاری  سخت  و  افزاری 
و  گودرزی  محمود  یازدهم  دوره  در  اند.  داده  انجام  دوازدهم  و 
داشتم. را  مردم  خدمتگذاری  افتخار  بنده  هم  دوازدهم  دوره  در 
دوران  در  ورزش  دستاورد های  مهمترین  درباره  فر  سلطانی 
سال   ۴۹ از  بعد  افزاری  نرم  بخش  در  گفت:  را  خود  وزارت 
آخرین  کردیم.  تصویب  و  بازبینی  مجدداً  را  ورزش  قانون 
مقداری  تصویب  فرآیند  بود.   ۵0 دهه  اوایل  برای  ورزش  قانون 
کاملترین  و  جدیدترین  امسال  ماه  مهر  بالاخره  تا  کشید  طول 
یک  عنوان  به  امروز  و  شد  تصویب  جوانان  و  ورزش  قانون 
است. ملاک  و  مبنا  ها،  ریزی  برنامه  برای  بالادستی  سند 

او ادامه داد: از جمله مهمترین اقدامی که صورت گرفت، تأیید اساسنامه 
فوتبال بود که بعد از 1۳، 1۴ سال بلاتکلیفی، طی یک فرآیند یک 

سال و نیمه موفق شدیم تاییدیه فیفا را بگیریم. اقدام دیگر تهیه سند توسعه ورزش کشور است 
که در شورای عالی ورزش به تصویب می رسد و نقشه راه ورزش کشور در یک دهه آینده است.

ابتدای  در  کرد:  عنوان  ورزشی،  مکان های  افزایش  درباره  جوانان  و  ورزش  وزیر 
هزار   ۴0 از  کمتر  کشور  در  ورزشی  مکان های  تعداد  مجموعاً  قبل  دولت  فعالیت 
یعنی  است.  رسیده  ورزشی  مکان  هزار   61 از  بیشتر  به  تعداد  این  امروز  و  بود  مکان 
بودیم. مواجه  ورزشی  مکان های  گسترش  در  درصدی   ۵0 از  بیش  رشد  یک  با  ما 

وی افزود: سرانه ورزش ما در سال ۹2 حدود ۴۵ سانتیمتر بوده و در حال حاضر به بیش از 7۵ 
سانتیمتر افزایش پیدا کرده است. در بخش رویداد های مختلف ورزشی نیز اقداماتی صورت 
گرفت. المپیاد کشوری که حدود 10 سال متوقف شده بود، از ۳ سال قبل مجدداً راه اندازی شد.
وی افزود: تاکنون در ۵ دوره جام جهانی شرکت کردیم که در ۴ دوره صعود ما با، اما و اگر همراه بوده 
است، اما در سال 201۸ ما دو هفته مانده به پایان قطعی صعودمان به عنوان نخستین تیم بعد از 
میزبان قطعی شد. برای نخستین بار هم 2 دوره صعود کردیم. خوشبختانه با امکاناتی که فراهم شد 
و با تعصب بازیکنان بهترین نتیجه ۵ دوره گذشته را کسب کردیم که این تاریخی ترین نتیجه بود.

اگر  نهایی جام ملت های آسیا رسیدیم و  نیمه  به  از 1۴ سال  بعد  افزود: در فوتبال  سلطانی 
۴ سال  در  و همچنین  قهرمان شویم؛  می توانستیم  فینالیست شدن  با  داشتیم  کمی شانس 
گذشته پرسپولیس 2 بار به فینال لیگ قهرمانان آسیا صعود کرد که این افتخار بزرگی است.
 ... و  شطرنج  والیبال،  تکواندو،  برداری،  وزنه  کشتی،  در  کرد:  عنوان  جوانان  و  ورزش  وزیر 

افتخارات زیادی را کسب کردیم. در بازی های آسیایی جاکارتا نتایج 
خوبی به دست آمد. بعد از سال ها در واترپلو مدال گرفتیم، در کبدی 
در بخش زنان و مردان هند را شکست دادیم. در المپیک توکیو کاراته 
هم حضور خواهد داشت و سهمیه های خوبی گرفته است. همچنین 
امیدواریم در شمشیربازی، در تیراندازی و ... مدال بگیریم. در مجموع 
نتایج به دست آمده نشان می دهد تلاش های خوبی صورت گرفته است.

سلطانی فر درباره بودجه وزارت ورزش در دوره او عنوان کرد: در چند 
سال گذشته هزینه ها بیشتر شد و برنامه های جاری فدراسیون ها را با 
مشکل جدی مواجه کرد. البته امسال به خاطر شیوع کرونا بخشی از 
رقابت های بین المللی لغو شد که افزایش قیمت ها خیلی تاثیر نگذاشت، 
و  جمهوری  رئیس  تاکید  با  دولت  حمایت های  کردیم  تلاش  ما  اما 
کنیم. دریافت  مناسبی  تخصیص  بودجه،  و  برنامه  سازمان  حمایت 
وزیر ورزش ادامه داد: کمک سازمان برنامه و بودجه، خزانه کل کشور 
باعث شده وضعیت تخصیص های ما بهتر از سال گذشته باشد، چون ما 
با المپیک و پارالمپیک روبه رو هستیم. تاکنون تلاش کردیم مدیریت 
کنیم مشکلی به وجود نیامد و تا المپیک همین روند را داشته باشیم.
خصوصی  بحث  گفت:  پایتخت  پرطرفدار  تیم   2 سازی  خصوصی  درباره  فر  سلطانی 
رقیب  آن ها  بود.  دوازدهم  دولت  اهداف  و  برنامه ها  مهمترین  از  سرخابی ها  سازی 
اداره  امروز  است.  کرده  ایجاد  حواشی  باشد  مجموعه  یک  با  آن ها  اختیار  اینکه  و  هستند 
داد. انجام  دولتی  صورت  به  نمی توان  که  می طلبد  را  شرایطی  فوتبال  بزرگ  باشگاه های 

و  استقلال  سازی  خصوصی  داشتم  اراده  کارم  شروع  ابتدای  از  داد:من  ادامه  ورزش  وزیر 
همه  بین  هماهنگی  با  امسال  خوشبختانه  دهم.  انجام  دولت  این  عمر  در  را  پرسپولیس 
فروردین   1۸ که  کردیم  مطرح  را  واگذاری  موضوع  جاری  سال  اوایل  ذیربط  دستگاه های 
این  بتوانیم  سال  پایان  تا  کردیم  مطرح  را  موضوع  سرمایه  بازار  مسئولان  با  شد.  تصویب 
امر را محقق کنیم. این موضوع در توسعه فوتبال و شفاف سازی نقش مهمی خواهد داشت.

عنوان  پرسپولیس،  و  استقلال  برای  ورزشی  مجموعه های  مالکیت  ثبت  خصوص  در  وی 
مجموعه   ۴ مالکیت  توانستیم  کارشناسان  از  استفاده  با  ما  و  داشت  معارض  مکان ها  کرد: 
کردیم،  برگزار  را  مجامع  شده،  انجام  حسابرسی  کنیم.  باشگاه   2 این  نام  به  و  بگیریم  را 
بازار  در  معرفی  مرحله  ماه  بهمن  اول  نیمه  در  و  شده  انجام  آینده  سال  چند  ریزی  برنامه 
سرمایه را انجام دادند. آماده هستیم با فراهم کردن شرایط وارد بازار سرمایه شویم و حداقل 
سهام  است  زمانی  اصلی  استارت  شود.  عرضه  قیمت  کشف  برای  سهام  درصد   1۵ تا   10
اولیه عرضه شود. ما همه کار های لازم را انجام دادیم و ادامه کار بر عهده بازار سرمایه و 
خصوصی سازی است. اراده گسترده ای وجود دارد که با رعایت قوانین این کار انجام شود.

گفت:  کشور  برداری  وزنه  فدراسیون  رییس  نایب 
چالش   2 با  جهان  ورزشی  رشته  این  حاضر  حال  در 
فعالیتهای  تمامی  موضوع  این  که  است  مواجه  جدی 
است. داده  قرار  تاثیر  تحت  را  برداری  وزنه  دنیای 

داوود باقری، در مجمع عمومی و سالانه هیات وزنه  برداری 
استان زنجان که در سالن جلسات اداره کل ورزش و جوانان 
و با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار شد، افزود: امروز 

سطح  در  ورزشی  رشته  این 
و  دوپینگ  بحث  با  جهان 
ویروس کرونا که در حقیقت 
جدی  و  بزرگ  چالش   2
لازم  و  بوده  مواجه  هستند 
است تمام برنامه ها بر اساس 
شود.    تنظیم  تهدید،   2 این 
این  براینکه  تاکید  با  وی 
شرایط  در  ورزشی  رشته 
به  بغرنج  و  بحرانی  خیلی 
داشت:  اظهار  برد،  می  سر 
المللی  بین  کمیته  رییس 
تهدید   )IOC( المپیک 
این  و  است  کرده  مجدد 
اصطلاح  به  ادبیات  بار 

از  حاکی  آن  و  اند  برده  کار  به  را  آمیزتری  تهدید 
این  با  برداری  وزنه  جهانی  فدراسیون  که  بود  این 
دارد. را  کمتری  هماهنگی   )IOC( کمیته 
باقری با بیان اینکه هیات اجرایی IOC تا یک هفته 
آینده نظر خود را در خصوص حضور ورزش 
وزنه برداری در دوره بعدی المپیک اعلام خواهد کرد، 
افزود: تمام این تهدیدات، تذکرات، ابهامات و نگرانی هایی 
را که از سوی کمیته بین المللی المپیک صورت گرفته است 
خیلی دقیق و موشکافانه از پنج سال پیش بررسی می کنم.

روز  گفت:  ایران  برداری  وزنه  فداسیون  رییس  نایب 
همه  وظیفه  و  شود  می  تر  بغرنج  و  بدتر  شرایط  روز  به 
برداری در عرصه  کشورها است که در جهت حفظ وزنه 
کشورهای  شاهدیم  متاسفانه  که  کنند  تلاش  المپیک 
هم  باز  و  دارند  کمی  هماهنگی  برداری،  وزنه  صاحب 
موضع  و  تصمیم  از  اروپا  قاره  برداری  وزنه  رییسه  هیات 
گیری هیات رییسه وزنه برداری جهانی انتقاد کرده است.

بحرانی  و  بد  دوره  یک  در  ما  براینکه  تاکید  با  باقری 
از  بتوانیم  جانبه  همه  تلاش  با  باید  و  داریم  قرار 

تصریح  کنیم،  عبور  سلامت  به  خطرناک  پیچ  این 
بوده  پاک  و  سربلند  ایران،  ورزشی  رشته  این  کرد: 
است.   جهان  برداری  وزنه  کمک کار  همواره  و 
و کشور  در جهان  کرونا  ویروس  شیوع  به  وی همچنین 
با  ایران  ورزشی  رشته  این  داشت:  اظهار  و  کرد  اشاره 
های  دستورالعمل  رعایت  و  گرفته  صورت  حمایت های 
ابلاغی از سوی ستاد کرونا و رعایت دقیق و کامل پروتکل 
کم  را  خود  فعالیت  بهداشتی،  های 
فقط  نه  و  است  داده  ادامه  بیش  و 
رکوردهای زده شده افت پیدا نکرده 
نیز  ها  لیگ  و  اردوها  بلکه  است 
شود. می  برگزار  حاضر  حال  در 

باقری تاکید کرد: امروز ورزش وزنه 
است  شده  ایرانیزه  کشور،  برداری 
وزنه  تا سبک  شد  خواهد  تلاش  و 
برداری ایرانی رشد و گسترش یابد 
و به حتم با تبلیغ این سبک، به نتایج 
نیز خواهیم رسید. خوب و مناسبی 

وی با اشاره به اینکه داشتن شرایط 
مناسب  گیری  بهره  خوب،  فنی 
پزشکی،  و  آموزشی  خدمات  از 
استعدادیابی و بهره مندی از اخلاق، 
فرهنگ و منش پهلوانی، وزنه برداری را موفق می کند، 
تصریح کرد: این فدراسیون به متن وزنه برداری توجه ویژه 
دارد و در برنامه های نرم افزاری و سخت افزاری نیز در 
حد وسع و توان کمک کار هیات های استانی خواهد بود.

باقری به ورزش وزنه برداری زنجان اشاره کرد و با بیان 
وزنه  فدراسیون  اندازی  پوست  در  زنجان  استان  اینکه 
است،  کار  کمک  دارد،  قرار  گذار  مرحله  در  که  برداری 
ورزش  در  موفق  های  استان  از  زنجان  داشت:  اظهار 
است. مباهات  و  فخر  باعث  این  و  بوده  برداری  وزنه 

وی ادامه داد: ورزشکار سالاری که یکی از تهدیدات ورزش 
وزنه برداری محسوب می شود در این استان وجود ندارد و 
در واقع زنجان در کنار الگو بودن برای سایر استان ها، افق 
روشنی را برای این فدراسیون و خود ترسیم کرده است.

باقری با بیان اینکه زنجان در عرصه وزنه برداری جزو استان 
های پیشرو و موفق است و فدراسیون نیز توجه جدی به آن 
دارد، افزود: زنجان نشان داده است که می تواند به عنوان 
یک قوه و پشتیبان خوب و مناسب برای فدراسیون باشد.     

وزنه برداری جهان با چالش دوپینگ و ویروس کرونا 

را  توانم  تمام  گفت:  ایران،  المپیکی  تکواندوکار 
راهی  شرایط  بهترین  با  تا  بست  خواهم  کار  به 
نتیجه  و  نشده  زحماتم  شرمنده  تا  شده  المپیک 
بزنم. رقم  ایران  ورزش  و  تکواندو  برای  را  خوبی 

داشت:  اظهار  هادی پور«  »آرمین 
تیم  آماده سازی  اردوی  در  اکنون 
به  تکواندوکاران  تا  هستیم  ملی 
قرار  برسند.  نسبی  آمادگی  مرز 
حضور  برای  اصلی  اردوی  است 
اتمام  از  بعد  آسیا  قهرمانی  در 
نظر  با  نفرات  و  شود  آغاز  لیگ 
شد. خواهند  دعوت  فنی  کادر 

برای  اینکه  خصوص  در  وی 
آسیا  قهرمانی  در  حضور 
وزن  تغییر  برای  تصمیمی 
تیم  ترکیب  در  اگر  گفت:  ندارد؟ 
همان  در  بگیریم  قرار  اعزامی 

می روم. شیاپچانگ  روی  است  تخصصی ام  وزن 
اردوی  برگزاری  مورد  در  ایران  المپیکی  تکواندوکار 
اردو  این  داشت:  اظهار  بلغارستان،  ملی  تیم  با  مشترک 
نفرات  با  بتوانیم  هرچقدر  و  می شود  آغاز  دیگر  روز  چند 
سایر کشورها تمرین کرده و حتی مبارزه تدارکاتی داشته 

دارم  خوبی  نسبتا  آمادگی  بود.  خواهد  ما  سود  به  باشیم، 
و  نکردم  مسابقه ای شرکت  در  است  سال  یک  حدود  اما 
همه می دانیم که شرایط تمرین با مسابقه متفاوت است.

مصدومیت  خصوص  در  هادی پور 
خاصی  مساله  داد:  توضیح  خود، 
مصدومیتم  اکنون  و  ندارد  وجود 
و  است  کامل  بهبودی  حال  در 
نیست. زمینه  این  در  مشکلی 

المپیک  در  حضور  به  ادامه  در  وی 
در  افزود:  و  کرد  اشاره  توکیو 
برتر  نفر   16 تکواندو،  وزن  هر 
همه  و  دارند  حضور  المپیک  در 
تلاش  نتیجه  بهترین  کسب  برای 
میدان  به  وجود  تمام  با  می کنند. 
نشوم. زحماتم  شرمنده  تا  می روم 

این تکواندوکار در خصوص مشکلات 
مالی موجود در ورزش، اظهار داشت: در رشته های رزمی 
اما مسوولان فدراسیون در  این مساله وجود دارد  همواره 
باشیم.  خوبی  وضعیت  در  تا  کنند  می  تلاش  توان  حد 
تنها  و  باشد  مختلف  مسائل  درگیر  ما  ذهن  نباید  اکنون 
تمرکزمان به تمرین و رسیدن به موفقیت معطوف است.

تکواندوکار المپیکی: نمی خواهم شرمنده زحماتم شوم

سلطانی فر:در این چهار سال افتخارات بزرگی را در ورزش کسب 
کردیم / پرسپولیس 2 بار به فینال آسیا صعود کرده و این افتخار 
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الهام هاشمی براگوری

اشاره:

در هفته گذشته  ؛ آغاز مسیر تهیه گزارش های چهره به چهره در بخش بلوکات را 
با روستای کوکنه آغاز کردیم و اما این هفته با روستاهای بالابراگور-روناسکبن در 

خدمت شما خوانندگان گرامی هستیم. دو روستای ادغام شده با کوله باری از مشکلات. 
بالابراگور-روناسکبن در بخش بلوکات شهرستان رودبار و در منطقه فرارود واقع شده 

است. روستاهای این منطقه همگی دارای بافتی خطی می باشند. که ویژگی اصلی این 
نوع بافت روستایی فاصله ی خانه های روستایی از یکدیگر می باشد. خانه های روستا 
اغلب چوبی و کاه گلی و دارای ایوانی رو به کوهستان هستند.روستایی نیمه کوهستانی  

با بهره مندی از  45خانوار  ساکن؛ با آب و هوایی مطبوع و خنک در دل جنگلهای 
هیرکانی، روستاهایی که در کنار سهل الوصول بودن و دسترسی آسان، به دور از دنیای 
تکنولوژی است. پیشه اصلی روستاییان این منطقه دامداری و کشاورزی است و آنها 
به گویش گالشی صحبت می کنند.  در  ادامه مشکلات اهالی را با شما در میان می 
گذاریم، باشد که رفع دغدغه های اهالی خونگرم و مهمان نواز روستاهای بالابراگور و 
روناسکبن توشه ای باشد برای آخرت من و مسئولینی که با گوش و جان سپردن به 

فرمایشات امام حسین )ع(، )که هر کس گره از کار مومن گشاید خداوند در آخرت گره 
از کارش می گشاید(، در راه خدمت به خلق از هیچ تلاشی دریغ نمی کنند.

*اول تا آخر مشکلات روستا را گفتم
اگر قرار است با چشم بسته کسی را در کیسه بندازند و ببرند، من آماده 

ام !!!

هوشیار باقری عضو شورای روستاهای بالابراگور و روناسکبن در گفتگو با خبرنگار ما 
با بیان اینکه بزرگترین مشکل ما درمحل بالا براگور- روناسکبن عدم آنتن دهی و 

اینترنت است، تشریح کرد: 
اینترنتی  برای استفاده دانش آموزان وجود ندارد که  درس بخوانند. تلاش ما برای  
ساماندهی آبهای سطحی روستا بود، که متاسفانه نتوانستیم آن طور که در شان اهالی 
خونگرم روستا است ظاهر شویم و این مهم را به مرحله آخر برسانیم. آب سطحی که 

قرار بود مشکل آن حل و ، به برنجزارهای 
مردم سراریز می شود و در گیری وجود 
دارد که چرا پیگیری نمی شود. قطعا در 
بالابراگور مشکلات عدیده ای وجود دارد 
در مجموع رانش راه ها ،عدم  ساماندهی 
آب های سطحی و آنتن دهی از معضلات 

این روستا است . وی در ادامه با بیان 
اینکه دو روستای روناسکبن و بالابراگور 
را بدون کارشناسی با هم ادغام کرده اند 
در صورتی که آمار جمعیتی ما را با براگور 
سرشماری می کنند و بودجه ما به حساب 
دهیاری براگور )براگور-بالابراگور دهیاری 

مشترک( واریز می شود .
بابت همین موضوع نیز ما سر در گم 

هستیم.
 اگر بالابراگور جز براگور است پس چرا 

خدماتی که به روستای ما عرضه می شود 
یکسان نیست؟

درخواست ما از بخشداری این است 
که حداقل یک نفر از سه عضو شورای 

اسلامی از روستای ما باشد. وی در ادامه 
با بیان اینکه ورود برخی غیر بومی ها، 
موجب ایجاد مشکل برای اهالی روستا 

مانند رانش زمین شده است، افزود:  می 
گویند برخی از غیربومی ها با آزار مردم 

گفته اند: شما هیچ کاری نمی توانید بکنید 
ما شما را با چشم بسته در کیسه می کنیم. 
اول تا آخر مشکلات روستا را گفتم؛ اگر 

قرار است با چشم بسته کسی را در کیسه 
بندازند و ببرند، من آماده ام !!!

از آقایان پیراندرخ  بخشدار سابق رحمت 
آباد و بلوکات، جهانگرد بخشدار فعلی، 
قاسمی رئیس اداره راه) که بیش از 50 
کامیون سنگ در اختیار ما گذاشت تا 
دوایی از درد رانش درمان کند اما بی 

نتیجه بود( هم سپاسگزارم که همواره در 
کنار مردم بوده اند.

کم لطفی مسئولین موجب شده 
است تا لبخند به سختی بر لبان ما 

نقش ببندد

کیومرث باقری از دیگر اعضای شورا 
خاطر نشان کرد: روستای ما دارای زیبایی 

های طبیعی چشم گیری است. اما کم 
لطفی مسئولین موجب شده است تا 

لبخند به سختی بر لبان ما نقش ببندد. با 
تأسیس دکل براگور که با پیگیری شما 

خبرنگار محترم و حمایت بی ریغ مسئولین 
شهرستانی، استانی و کشوری در دست 
اقدام است؛ قطعا تا حدودی مشکلات 
آنتن دهی را مرتفع خواهد کرد اما باید 
دید نتیجه کار به کجا ختم خواهد شد 
و  تکلیف عدم آنتن دهی تلفن و عدم 

بهره مندی از اینترنت بعد از 40 سال در 
روستاهای بالابراگور-روناسکبن چه می 
شود. وی در ادامه تأکید کرد: ساماندهی 
آبهای سطحی در روستاها به طور قطع 
انجام نشده و این پروژه در بالابراگور-

روناسکبن نیمه تمام رها شد. 
کیو مرث باقری در ادامه در خصوص 

مشکل رانش جاده روناسکبن گفت: رانش  
و  تخریب جاده به دلیل برداشت غیر 
اصولی توسط غیر بومی صورت گرفته 
است. اعتباری که برای رفع این مشکل 

تخمین زنده اند، میلیونی است. بخشدار و  
رئیس اداره راه آمدند و قول مساعد دادند 
که درست کنند اما هنوز که هنوز است 

حرف تلخش را ما از مردم می خوریم که 
چرا شورا کاری نمی کند... ما شن ریزی 
لازم و هر کاری که به دستمان رسیده 
را انجام دادیم . سال گذشته زیر سازی 

جاده روناسکبن را انجام شد اما گفتند زیر 
سازی خراب است و آسفالت را به گرد 
پشته ادامه دادند و همچنان انبوهی از 

مشکلات در این روستا باقی مانده است. 

* منابع طیبعی دست ما را بسته است

امید باقری براگوری 71 ساله در گفتگو با آوای جنگل گفت: خدا را شاکرم که در روستا 
زندگی می کنم و از تمام نعمت های خداوند بهره مند هستم. اما از دغدغه مهم اهالی 
مشکل منابع طبیعی است. زمین آبا و اجدادی ما که در طرح هادی است ولی منابع 
طیبعی دست ما را بسته و نمی گذارند کاشانه ای برای دخترم  در اینجا ساخته شود. 
درخواست ما از آقای کریمی، رئیس محترم منابع طبیعی شهرستان؛ رفع این دغدغه 

جوانان ماست. دقیقا این مشکل مشابه سایر همسایگان ما نیز می باشد.  

*دانش آموزان ما بدلیل عدم اینترنت بی سواد مانده اند

خانم باقری از دیگر اهالی روستای بالا براگور افزود: داری دو فرزند هستم در واقع 
مشکل اصلی ما اینترنت است که دانش آموزان ما با آن مواجه هستند ، دانشجو در 

جنگل در کلبه خرابه باید درس  بخواند و با نبود اینترنت مواجه است. دانش آموزان ما 
همه چیز را از یاد برده اند و بی سواد می شوند.

*کولبری به علت خرابی جاده در روناسکبن

قدیمی از اهالی روستای روناسکبن در گفتگو با آوای جنگل در خصوص مشکل جاده 
گفت : دو سال است که به علت خرابی جاده بار را کول می گیریم و به خانه می بریم.

*همه این مشکلات یک طرف، اذیت و آزار غیر بومی ها یک طرف ...

سیف اله رجبی از دیگر اهالی روستای روناسکبن با بیان اینکه حدود 67 سال است که 
دراین روستا زندگی می کنم، خاطر نشان کرد: جاده ما آسفالت مناسبی ندارد، کانال 
کشی نشده است، آب باران و گاهی اوقات سیل همین جاده را خراب می کند و  در 
تابستان آب کم داریم . همه این مشکلات یک طرف، اذیت و آزار غیر بومی ها یک 

طرف. ..

*ضعف شدید 
برق در روستا/ 

تلوزیون را 
روشن می کنیم، 
یخچال خاموش 

می شود...
*بی توجهی 
و انکار برخی 

مسئولین؛ باعث 
شده است تا با 
چنین مشکلی 
مواجه شدیم

خانم هاشمی از 
اهالی خونگرم و 
مادران زحمتکش 
روستای روناسکبن 
افزود: 12 خانوار 

در این محل 
زندگی می کنند و 

مشکلات بالا براگور 
و روناسکبن یکی 

است و هردو مشکل 
جاده و رانش دارند 
، متاسفانه مسئولین 
ما درگذشته به ما 
سر می زدند ولی 

در یک سال گذشته 
کسی با کسی 

نیست...
 ضعف برق در 

روستا بقدری شدید 
است که تلوزیون 

را روشن می کنیم، 
یخچال خاموش 
می شود... کابل 
برق روستا را 

دزدیده اند و این 
بی توجهی و انکار 
برخی مسئولین؛ 

باعث شده است تا 
با چنین مشکلی 

مواجه شدیم.  جاده 
ای که مناسب بود، 
دو سال است رانش 
کرده است.  جاده 
را نشی شده عبور 
ومرور را سخت 

کرده به حدی که 
ما درروزهای بارانی 

هیچ جایی نمی 
توانیم برویم.

*ما دامداریم 
و هیچ درآمد 
دیگری نداریم

احمد نصیری  از 
دیگر اهالی روستا افزود: ما دامداریم و هیچ درآمد دیگری نداریم، نه بازنشسته ایم و 
نه حقوق بگیر، فقط با دامداری زندگی را می گذرانیم. یک روستایی بدون مرغ، بدون 
جوجه، بدون گاو بدون دام، بدون بیجار و ... آیا روستایی است؟  افراد غیر بومی برای 
ما آزار و اذیت دارند. ما نیاز به آسایش و آرامش داریم. مسئولین نتوانستند به ما کمک 
کنند، از مراجع محترم قانونی خواهشمندیم برای جاده رانشی محل چاره ای بیاندیشند. 

* ما هم نامحرم هستیم و هم محروم مانده ایم

علی محبوبی از چهره های محبوب و محجوب محل روناسکبن در ادامه گفت: 66 
سال است در روستای روناکسبن ساکن هستم.  با تخریب جاده ما نمی توانیم رفت و 
آمد کنیم و این در روزهای برفی و بارانی یک معضل بزرگ است.  قطع برق نیز از 
دیگر مشکلات ما است که با دزدیده شدن کابل های برق برخی از وسایل برقی ما 

مانند یخچال سوخته است. با این حجم از مشکلات ما با مسئولین نامحرم هستیم که 
به داد ما نمی رسند و محروم مانده ایم.

* جان را به لب اهالی رسانده اند

نورعلی نصیری پور، جانباز 35 درصد روناسکبن در این گفتگو با اشاره به اینکه تا به 
حال در بین اهالی درگیری ایجاد نشده بود گفت:

 از وقتی افراد 
غیر بومی زمین را 
خریداری کرده اند 
از همان روز به بن 
بست خوردیم و 

رفت و آمد برای ما 
سخت شده است 
برای خرید دارو 
مشکل داشتیم تا 
اینکه ناچار شدم 
در امازاده هاشم 
سکونت کنم .به 
دلیل شرایطم هر 

آن با مشکل مواجه 
شوم، نه تلفن داریم 
و نه جاده. تخریب 
جاده و کنده کاری 
و فشار روانی وارد 
شده در محل، واقعا 
جان را به لب اهالی 

رسانده اند.

* جاده را به 
ما برگردانید تا 
فرزندانم بتوانند 
به ما سر بزنند

 ثریا رحمانی از دیگر مادران زحمتکش روستا نیز به دیگر مشکلات این روستا اشاره 
کرد و گفت: قطع برق، تخریب جاده، سخت بودن رفت وآمد در روزهای بارانی و 

همچنین نبود اینترنت از جمله مشکلاتی است که دامنگیر این اهالی است از مسئولین 
خواهشمندم که پیگیری های لازم را برای رفع این مشکلات انجام دهند.40 سال است 

که جاده خاکی است، اما همین جاده الان دو سال است که رانش کرده است. مردم 
آزاری تا کجا ؟ آقای دادستان به دادمان برسید. آسفالت از زیر محل عبور کرد ولی به 
داخل روستا نرسید. حالا همان آسفالت را ما نمی خواهیم، جاده را به ما برگردانید تا 

فرزندانم بتوانند به ما سر بزنند.

*پس سهم ما از این زندگی چیست؟/علاوه 
بر ضعف برق، روشنایی معابر هم نداریم

فتح الله علی محمدی نیز در گفتگو با خبرنگار ما 
افزود: به معنی واقعی کلمه غیر بومی ها می خواهند 

ازقدرت خود استفاده  کنند تا روستاییان را از زمین های 
خود بیرون بیاندازند. آیا عدالت امام علی ع و برادری 
و برابری انسانها از میان ما رفته است؟ به کجا رسیده است زمانه... ما خسته ایم. نه 
امکانات داریم نه آرامش. پس سهم ما از این زندگی چیست؟ علاوه بر ضعف برق، 

روشنایی معابر هم نداریم

در گفتگوی چهره به چهره با اهالی روستاهای بالابراگور- روناسکبن مطرح شد:

مردم آزاری تا کجا ؟ آقای دادستان به دادمان برسید/ 

دو سال است که راهمان رانش کرده  است
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الهام هاشمی براگوری

اشاره:
در هفته گذشته با انتشار مشکلات روستای کوکنه از دهستان بلوکات شهرستان 

رودبار، بر آن شدیم تا با اطلاع رسانی ،  پیگیری و مطالبه مشکلات مردم از 
مسئولین؛ پاسخ قطعی جهت رفع مشکلاتشان داشته باشیم. انتشار این مطالب فقط 
جهت استحضار اهالی روستا از پیگیری دغدغه هایشان و تلنگری به مسئولین در 

خدمت بهتر به مردم است. امید است مورد توجه ادارات مذکور واقع شده و عملکرد 
قابل قبولی از خود به یادگار بگذارند.

*آقای دکترچگینی به روستای کوکنه هم نگاهی داشته باشید/ بنیاد 
مسکن باید پاسخگوی بیت المال باشد که صرف هیچ شد

اسداله آقایی،  عضو شورای کوکنه در گفتگو با خبرنگار ما در خصوص مشکلات 
روستا گفت: از مهمترین مشکلات ما، آب آشامیدنی آلوده است. از دیگر دغدغه های 
مردم ما عدم آسفالت کوچه های کوکنه است. در سال 97 حدود  دو کیلومتر از کوچه 

ها را زیرسازی کردیم و 80 میلیون تومان از پول مردم در دو کیلومتر و یک سوم 
کوچه های محل، هزینه شد.  قرار بود باهماهنگی بخشدای و بنیاد مسکن آسفالت 

کنند که همچنان به حال خود رها شد و هزینه ای که صورت گرفته، هم اکنون نابود 
شده است. صدها بار پیگیری کردیم، اما بی نتیجه ماند. چه کسی پاسخگوی ضعف 
بنیاد مسکن شهرستان رودبار به ریاست آقای قدرتی که 12 سال ریاست اداره بود 

است؛ می باشد؟ بنیاد مسکن باید پاسخگوی این بیت المال باشد که صرف هیچ شد. 
امکانات ما در کوکنه محدود است و دست ما باز نیست. با همکاری اداره برق با شورا 

و دهیار 1800 متر کابل کشی برق به پایان رسیده است و این روند ادامه دارد. 
وی در ادامه خاطر نشان کرد: زمین ورزشی به حال خود رها شده است با اینکه در 
طرح هادی قرار دارد اما پیگیری مسئولین برای شادی جوانان ما در حوزه ورزشی 

کم است.
آقایی در ادامه گفت: منابع طبیعی، زمین های آبا و اجدادی ما را که در طرح هادی 
هم قرار دارد از مستثنیات جدا کند. بومی های محل نمی توانند در زمین پدری خود 
خانه بسازند.اگر فرزندان ما به روستا بازنگردند پس ما چطور می توانیم روستاها را 
پا برجا نگه داریم؟ مساحت کوچه وحدت بیش از  150 متر است که با رانش شدید 

مواجه بوده و با کوچکترین با رنگی فرو می ریزد. از ریاست محترم فعلی بنیاد مسکن 
خواهشمندیم به این مهم رسیدگی کنند.

*برق بلوکات و کوکنه را دریابید

فریبرز اسدی، عضو شورای اسلامی روستای کوکنه در گفتگو با ما افزود: 
بازتاب مشکلات می تواند به مردم و منطقه کمک کند. به کار شما و رسانه شما 

خیلی اعتقاد دارم و افتخار می کنیم که چنین خبرنگاری در شهرستان خود داریم که 
با حرکت های جهادی سعی در رفع مشکلات مردم دارد. همانطور که خودتان بررسی 
کرده اید در روستای کوکنه مشکلات عدیده ای وجود دارد اما مشکل رانش کوچه 
وحدت از  زمان فرمانداری آقای میرغضنفری و نمایندگی دکتر جمالی، همچنان پا 
برجاست و چه بسی که هر روز بدتر نیز می شود. سالهای قبل با بودجه ای اندک 
می شد آن را جمع کرد اما هم اکنون مشخص نیست باچه اعتباری می توان آن را 

سلاماندهی کرد. 
وی در ادامه افزود:  بارها به اداره برق مراجعه کردیم در کوچه شهید اسدی کابل برق 
به سرقت رفته بود، با کمک نماینده توانستیم مجدد 900 متر کابل برق خودنگهدار 
کوچه شهید اسدی را راه انداری کنیم.خصوصا در کوچه شهید اسدی  300 متر کابل 
برق به حال خود و لالاستفاده رها شده است. نظارت اداره برق شهرستان در بخش 

بلوکات بسیار ضعیف است که بیت المال این چنین به حال خود رها شده است. 
تیربرق های شکسته و تیربرق های چوبی از دیگر مشکلات حوزه برق روستا است... 
در تاریخ 97/12/12تقاضای ترانس برای کوچه های شهید اسدی و میرزاپور که با 
ضعف شدید برق دست و پنجه نرم می کند را داشتیم اما هنوز هیچ اتفاقی نیافتاده 

است و همچنان  اوضاع در این دو کوچه آنقدر وخیم است که در تابستان نمی توانیم 
پنکه روشن کنیم. ما می خواهیم مشکلات رفع شود و مردم به خواسته هایشان 

برسند. قطعا رسانه می تواند به ما کمک کند.

*طی یک ماه گذشته 
1800 متر کابل برق 

اجرا شده  است

 مهندس  رضاپور، مدیر 
توزیع برق شهرستان رودبار 
در گفتگو با خبرنگار ما با 

بیان اینکه روستاهای بخش 
بلوکات با اینکه در اقلیم و 
خاک شهرستان رودبار قرار 
دارد اما خدمات رسانی برق 
به جهت نزدیک بودن به 
اداره امامزاده هاشم توسط 
این اداره خدمات رسانی می شود؛ در خصوص مشکل ضعف برق روستای کوکنه 

افزود: 
طی یک ماه گذشته تبدیل شبکه مسی فرسوده به کابل خود نگه دار جهت پایداری 

شبکه و ضعف برق بخشی از روستای کوکنه به مقدار 1800 متر کابل برق اجرا شده  
و مقدار 800 متر در دست اجرا می باشد که تا اواسط اسفند به بهره برداری می رسد 

و همچنین روشنایی معابر تا این زمان انجام خواهد شد. 

* شورا  مصوب کند، کوچه ها بتن 
ریزی خواهد شد

جهانگرد، بخشدار رحمت آباد و بلوکات در 
گفتگو با خبرنگار ما در خصوص مشکل 
رانش کوچه وحدت روستای شهربیجار 

خاطرنشان کرد: از رانش کوچه وحدت کوکنه 
به اتفاق معاون عمرانی فرمانداری و ریاست 
بنیاد مسکن بازدید کرده ایم. مقرر گردید با 
همکاری اداره بنیاد مسکن و تأمین بودجه 
مقرر، این مشکل با همکاری شورا، دهیار و 

اهالی روستا ساماندهی شود. 
وی در ادامه در خصوص عدم بتن ریزی کوچه های روستای کوکنه گفت: شورا این 

مهم را مصوب کند، کوچه ها بتن ریزی خواهد شد

*جذب اعتبار کوچه وحدت تا 15 اسفند
 

مهندس رهبری، مدیر اداره بنیاد مسکن شهرستان رودبار نیز پیرو مشکل رانش کوچه 
وحد افزود: اعتبار لازم جهت رفع این مشکل تا 15 اسفند از اداره کل دریافت و به 

دهیاری روستا جهت اجرایی کردن پروژه عودت داده می شود.

*با زمین خواری در 
روستای کوکنه تحت هر 

عنوان برخورد قانونی 
می کنیم

مهندس کریمی، رئیس اداره 
منابع طبیعی و آبخیزداری 
شهرستان رودبار در گفتگو 
با خبرنگار ما در خصوص 
تصرف غیر قانونی منابع 

طبیعی توسط برخی غیربومی 
ها گفت: تا یک سال سال 
گذشته اداره بنیاد مسکن 

برای پروانه ساخت از منابع 
طبیعی استعلام نمی گرفت و هر کسی به ظن خود قطعه زمینی را به کارشناس در 
روستای کوکنه نشان می داد  و ساخت و ساز بعضا بدون پروانه ساخت صورت می 
گرفت. با ورود رئیس شورای حفظ بیت المال به این مهم، تمام ادارات موظف شدند 
قبل از پروانه ساخت از اداره منابع طبیعی استعلامات لازم را اخذ کنند و این مهم در 
سامانه استعلامات منابع طبیعی به ثبت خواهد رسید. قطعا با اجرای این طرح مهم، 
حجم کاری همکاران ما زیاد شده اما مطمئن هستیم که دیگر هیچ فردی نمی تواند 
به منابع طبیعی دست درازی کند و ساخت و سازهای غیر قانونی دیگر نمی توانند 

خدمات دریافت کنند و هم اکنون تمامی ساخت و سازها کارشناسی خواهد شد.
وی در خاتمه تأکید کرد: با زمین خواری تحت هر عنوانی در کوکنه و تمام روستاهای 

شهرستان رودبار برخورد قانونی می کنیم.

* تمام تلاش ما این است 
که مشکلات زمین ورزشی 

کوکنه را مرتفع کنیم

مهندس مودبی رئیس اداره 
ورزش شهرستان رودبار در 

گفتگو با خبرنگار ما در خصوص 
درخواست جوانان و اهالی روستا 

در باب تجهیز زمین ورزشی 
کوکنه تشریح کرد:

در خصوص روستای کوکنه با 
توجه به پیگیری های اهالی و 
مطلبی که رسانه شما منتشر 

کرده بود؛ به روستا رفته و  بازدید میدانی صورت گرفت.
زمین ورزشی که در کوکنه وجود دارد  به همت اهالی و شورا ایجاد شده است که 

دارای چند مشکل اساسی است.
1- اولین و اساسی ترین مشکل, عدم واگذاری زمین به وزارت ورزش و جوانان است. 

بنابراین زمینی که به دولت واگذار نشده باشد هیچ هزینه ریالی برای آن صورت 
نخواهد گرفت. راهنمایی های لازم انجام شد تا این مهم صورت پذیرد

2-مشکل دوم زمین وزشی؛ مشکل برق فشار قوی است که از بالای زمین عبور 
کرده است که بنابر قوانین از  هر گونه کار عمرانی در آن زمین ما را منع می کند.

در وهله اول تمام تلاش ما این است تا مشکلات مذبور را مرتفع کنیم. اما چنانچه 
زمین دیگری وجود داشته باشد که در طرح هادی قرار دارد، می توانیم امکانات 

ورزشی خوبی را فراهم آوریم. رئیس اداره ورزش شهرستان افزود: چنانچه در روستا 
فضایی وجود داشته باشد مانند مدرسه بلااستفاده است، با توجه به آمار جمعیتی 

روستا؛ می توانیم آن را به عنوان خانه ورزش روستا معرفی و مانند مدرسه شیرکوه که 
بعنوان خانه ورزش روستا معرفی کرده ایم، تمام  تجهیزات ورزشی را در اختیارشان 
قرار دهیم. اما فعلا با همین شرایط  در حد امکانات توپ و لیاس ورزشی در خدمت 

جوانان روستا هستیم. اما قطعا این مهم پیگیری شورا و دهیار را می طلبد که با 
مطالبه گری خود، برای جوانان روستا امتیاز کسب کنند.

وی در خاتمه گفت: هر فردی که چه از باب انتقاد و چه از نظر بیان مشکلات در 
حوزه ورزشی ورود کند، قابل ستایش است چرا که قطعا بی تأثیر نخواهد بود و  از 

رسانه آوای جنگل تقدیر داریم که با توجه به موضوعات مختلف به این مهم پرداخته 
است.

* اصلاح و بازسازی شبکه توزیع کوکنه، اعتباری بالغ بر 500 میلیون 
تومان نیاز دارد

مهندس عشقی، رئیس اداره آبفا 
شهرستان رودبار در گفتگو با 

خبرنگار ما در خصوص مجتمع 
کوکنه-میرزاگلبند به استحضار 

می رساند، منابع تامین آب شرب 
روستاهای کوکنه و میرزاگلبند 
از 5 دهنه چشمه که در منطقه 
سه ریز واقع می باشند؛ در سال 

گذشته عملیات بهسازی سه دهنه 
چشمه و اجرای 3/2 کیلومتر 

لوله پلی اتیلن با سایز 90 به اجرا 
درآمده است. همچنین مجتمع 

فوق دارای یک حلقه چاه به عمق 60 متر می باشد که یک دستگاه الکترو پمپ 
شناور 233/12 و موتور 22 کیلووات نصب است که روستای فوق دارای 322 خانوار 
برابر سرشماری سال 95 می باشد. در حال حاضر با توجه به اینکه تأمین آب مجتمع، 
تلفیقی از چشمه و چاه می باشد حدود 10 لیتر در ثانیه آب مجتمع تآمین می گردد. 

متاسفانه با عنایت به اینکه شبکه توزیع روستای کوکنه مستهلک می باشد، نیاز 
به تأمین اعتبار جهت اصلاح و بازسازی شبکه توزیع به طور تقریبی 5 
کیلومتر و اعتباری بالغ بر 500 میلیون تومان می باشد که پس از تأمین 

اعتبارات لازم این امور آمادگی جهت اجرای پروژه را دارد.
همچنین با پیگیری های صورت گرفته؛ با توجه به اینکه روستاهای 

مجتمع میرزاگلبند و کوکنه از محل تصفیه خانه سنگر نیز در برنامه بلند 
مدت امور قرار دارند و تاکنون مقدار 4کیلومتر لوله گذاری شبکه جدید به 
اجرا درآمده است که امید است با تأمین اعتبارات لازم ادامه عملیات لوله 

گذاری اجرایی شده و مشکل آب شرب روستاهای بلوکات رفع گردد.
استفاده بی رویه آب در روستاهای کوکنه، دلیل اصلی مشکل کمبود آب 

می باشد.

در پاسخ مسئولین به مشکلات مردم روستای کوکنه دهستان بلوکات:

با زمیـن خــواری در روستـای کـوکـنه برخـورد قانـونـی می کنیـم
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در  رودبار  مردم  نماینده 
اسلامی  شورای  مجلس 
از  درخواست  ضمن 
ویژه  توجه  برای  دولت 
انتخابیه  مشکلات  به 
 : کرد  تصریح  خودش، 
گیلان در فقر به سر می 
برد و با توجه به اینکه در 
قرار  سبزی  پوشش  زیر 
نقطه  به  نقطه  اما  دارد 
حمایت  نیازمند  استان 
جدی نمایندگان مجلس 
بودجه  تخصیص  در 
است؛ چرا که در داشتن 
حداقلی  جزو  شرب  آب 
مورد  در  و  بوده  ها 
مشکلات  با  فاضلاب 
هستیم. مواجه  عدیده 

مهرداد گودرزوند چگینی در نشست علنی روز چهارشنبه)15 بهمن ماه( در 
نطق میان دستور خود ،فرا رسیدن دهه فجر انقلاب اسلامی گرامی داشت.

رغم  علی  داد  نشان  اسلامی  انقلاب  ساله   41 تاریخ  گفت:  وی 
مردم،   معیشتی  های  و سختی  اسلامی  ایران  مظلوم  مردم  بر  فشار 
حداکثری  فشار  اسلامی  ایران  بزرگ  ملت  زدنی  مثال  مقاومت  با 
دیگر  اوبامایی  های  بازی  حقه  و  مظلومانه  های  تحریم  ترامپی،  
نمایند. مذاکره  میز  پای  به  کشاندن  به  مجبور  را   ایران  تواند  نمی 

آن  که  است  رهبری  معظم  مقام  فرمایش  امریکا،  راه  تنها 
معیشتی  و  دارویی  تحریم های  رفع  و  بانکی  تحریم های  برداشتن 
و  داده  قرار  مدنظر  را  موارد  این  دولت  است  لازم  که  است  مردم 
در  را  ای  وهسته  دفاعی  حوزه  در  اسلامی  انقلاب  دستاوردهای 
بماند. مصون  تعرضی  هر  از  کشور  تا  بدارد  پاس  شرایطی  هر 

نماینده مردم رودبار در مجلس شورای اسلامی با اشاره به عدم تصویب 
لایحه بودجه سال 1400 در مجلس افزود: انتظار است دولت در کوتاه 
ترین زمان ممکن لایحه بودجه 1400 را با لحاظ کردن نقطه نظرات 
تکمیلی مجلس به مجلس ارائه کند تا در زمان باقی مانده، مجلس بتواند 
بودجه را تصویب کند تا مشکلات برای کشور در سال آینده ایجاد نشود.

انتخابیه  انتظار است دولت و وزرا به مشکلات حوزه  ادامه داد:  وی 
و  راه  وزیر  از  خصوص  این  در  که  باشد  داشته  ای  ویژه  توجه 

دلیل  به  خواهم  می  شهرسازی 
وسعت شهرستان رودبار، بسیاری از 
روستایی  و  شهری  حوزه  های  راه 
لازم  های  استاندارد  حداقل  از 
به  لازم  دستورات  نیست،  برخوردار 
روستایی  و  شهری  حوزه  های  راه 
کند. صادر  رودبار  شهرستان 

این نماینده مجلس در دوره یازدهم 
انتظار  کشور  وزارت  از  کرد:  بیان 
شهرداری  خصوص  در  که  است 
پرداخت  در  که  شهرستان  های 
را  تسیهلاتی  ناتوان هستند،  حقوق 
نظر  در  ناتوان  شهردارهای  برای 
سال،  پایان  به  توجه  با  تا  گرفته 
ها  حقوق  پرداخت  در  بتوانند  آنها 
برسند. مطلوب  وضعیت  یک  به 

وزیر  به  خطاب  تذکری  در  وی 
رییس  مسئولیت  با  تیمی  اعزام  رغم  علی  گفت:  کشاورزی  جهاد 
شهرستان  در  کشاورزی  مشکلات  حل  برای  کشور  نباتات  حفظ 
رودبار، هیچ گزارشی از اقدامات انجام شده و یا در قصد اقدام ارائه 
شهرستان،  در  تجهیزات  و  تسهیلات  کمبود  به  توجه  با  لذا  نشده، 
آفات  بحث  و  شود  صادر  لازم  های  پیگیری  دستور  است  لازم 
زیتون به صورت ویژه در دستورکار وزیر جهاد کشاورزی قرار گیرد.

نیرو  وزیر  از  کرد:  اظهار  مجلس  در  رودبار  مردم  نماینده 
و  آب  فرسودگی  مشکلات  به  جدی  رسیدگی  درخواست 
دارم؛  را  رودبار  شهرستان  روستایی  و  شهری  های  حوزه  فاضلاب 
دهند. اختصاص  امر  این  برای  مستقلی  ردیف  دارم  انتظار  لذا 

مکاتبات  رغم  علی  شود  می  خواست  در  نفت  وزیر  از  افزود:  وی 
شهری  حوزه  گاز  حریم  کیلومتر   22 خصوص  در  که  متعددی 
این  حل  دستور  کرده،  ایجاد  مشکلات  مردم  برای  روستایی  و 
شهرستان  مانده  باقی  روستای   12 چنین  ،هم  شود  صادر  مشکل 
قرار  العبور  صعب  مناطق  در  و  روستایی  حوزه  در  که  رودبار 
کنند. حل  را  روستاها  این  گاز  مشکل  که  رود  می  انتظار  دارند، 

عضو مجمع نمایندگان گیلان در مجلس یاد آور شد: گیلان در فقر 
اینکه در زیر پوشش سبزی قرار دارد،  به  با توجه  به سر می برد و 
اما نقطه به نقطه استان نیازمند حمایت جدی نمایندگان مجلس در 
حداقلی  جزو  شرب  آب  داشتن  در  چراکه   است؛  بودجه  تخصیص 
هستیم. مواجه  عدیده   مشکلات  با  فاضلاب  مورد  در  و  بوده  ها 

نماینده مردم رودبار در نطق پیش از دستور : دولت به 
مشکلات حوزه انتخابیه توجه ویژه ای داشته باشد / گیلان در فقر 

به سر می برد

فرشته بریدک

در  را  مهمی  نقش  خبرنگاران  براینکه  تاکید  با  رودبار  پرورش شهرستان  و  آموزش  مدیر  باقری 
تحقق اهداف سند و تحول بنیا دین آموزش و پرورش دارند، که با کمک آنها می توانیم جامعه 
ای با آرامش کامل و نظام آموزشی خوبی را برای فردایی بهتر رقم بزنیم گفت: اصحاب رسانه 

عنوان  به  خود  حرکت  و  قلم  با 
مشاورین واقعی مدیریت آموزش 
هستند. شهرستان  پرورش  و 

وی بیان داشت هشت ماه و است 
مشغول  رودبار  شهرستان  در  که 
هستم  رودبار  مردم  به  خدمت 
همکاران  کمک  با  بتوانم  تا 
و  آموزش  برای  را  شفافیت 
آموزشی  های  زمینه  در  پرورش 
هشت  این  در   ، کنیم  بیان 
تحقق  خوبی  های  برنامه  ماه 
بیماری  وجود  با  اما  کرده  پیدا 
منحوس کرونا شرایط تا حدودی 
بهترین  است.  شده  سخت 

هستند.  نگاران  خبر  کنند  شناسایی  را  ضعف  و  قوت  نقاط  بتوانند  که  افرادی 
مدیر آموزش و پرورش شهرستان رودبار با تاکید براینکه من انتقاد پذیر هستم اظهار داشت: هر 
چقدر از آموزش و پرورش انتقاد شود من در انجام اصلاح آن وارد عمل می شوم و با کمک شما و 
کسانی که در امر آموزش و پرورش نقش دارند برای اصلاح کمبودها و کاستی ها کمک می گیریم.

آموزش و  آموزش است، و در دانشکده فنی مدیر  امر  بیشتر حیطه کاری من در  داد:  ادامه  وی 
پرورش در زمینه آموزش فعالیت داشتم و در دانشکده فنی مسئول آموزش بودم ؛ در نهضت سواد 
آموزی معلم نهضت بودم و در حوزه تدریس از لوشان تا رحمت آباد و بلوکات در زمینه های مختلف 
دبیرستان فعالیت داشتم. از سال ۷۳ به بعد هیچ سندی در آموزش و پرورش در یافت نشده بود ما 
امسال به همت همه دوستان به خصوص همکاران ما در حوزه حقوقی وارد عمل شدیم و کلیه اسناد 
و مدارک را شناسایی کردیم تا بتوانیم برای تک تک اسناد سند بگیریم. که خوشبختانه قطعی است. 

ساماندهی نرم افزارشاد و دسترسی به اینترنت 

باقری در خصوص برنامه شاد و اینترنت گفت: خوشبختانه شهرستان رودبار با توجه به شرایط خوب 
همه مردم و اولیای عزیز دانش آموزان طبق بررسی های به عمل آمده حدود ۹2درصد دانش آموزان 
در زمینه شاد فعال هستند .اما برخی از مناطق دسترسی به اینترنت امکان پذیر نیست و همکاران 
راهبرما زحمت می کشند وبه مدارس مراجعه می کنند بسته های آموزشی را در اختیار دانش آموزان 
قرار می دهند .حتی برخی از دانش آموزان می توانند از تلویزیون آموزش های لازم را دریافت کنند.

هر دانش آموزی که تبلت ندارد می تواند به آموزش و پرورش اطلاع دهد

دستگاه   5۹ الی   ۶0 حدود  واقع  در  باشد  نداشته  مشکلی  آموزی  دانش  هیچ  که  داریم  تلاش 
دارد ادامه  هم  کار  این  و  دادیم  قرار  آموزان  دانش  اختیار  در  مرکزی  حوزه  در  گوشی  و  تبلت 

کنند  کمک  تا  شد  هاخواستار  رسانه  از  رودبار  شهرستان  پرورش  و  آموزش  مدیر 
مشکلی  مجازی  فضای  در  بخصوص  و  آموزش  زمینه  در  آموزی  دانش  هیچ  که 
اداره  به  ندارد  تبلت  یا  گوشی  آموزی  دانش  اگر  و  باشد  نداشته 
کنند. ی  پیگیر  تا  شود  داده  اطلاع  رودبار  شهرستان  وپرورش  آموزش 

دغدغه ما کنکور است
از  برخی  در  بنده   : گفت  است  کنکور  های  رتبه  ما  های  دغدغه   از  یکی  اینکه  بیان  با  باقری 
رودبار  آموزان شهرستان  دانش  از  به شناختی که  توجه  با  و  برگزار کردم  مناطق محروم کنکور 

خوب  بسیار  بندی  رتبه  دارم 
باشند. می  دارا  را  بالایی  و 

برگزاری کلاس کنکور  شرایط 
صحبت  مدیران  با  بود  فراهم 
اجرایی  امر  این  تا  بود  شده 
شرایط  با  متاسفانه  ولی  شود 
نگرفت  صورت  کار  این  کرونا 
بتوانیم  ریزی  برنامه  با  باید  و 
فعالیت  زمینه  این  در  بیشتر 
برگزاری  با  و  باشیم  داشته 
فضای  در  کنکور  کلاس 
مجازی با دانش آموزان ارتباط 
استفاده  باشیم  داشته  سیستمی 
کنکور  زمینه  در  مشاورین  از 

دهیم. می  قرار  کار  دستور  در  مجازی  فضای  در 
وی بیان داشت: کیفیت آموزشی در شهرستان رودبار شرایط خوبی را دارد 45 درصد ازاولیای دانش 
آموزان در خواست برگزاری کلاس به صورت حضوری را داشتند.برخی از معلمان بیش از 12 ساعت 
در حال فعالیت هستند که واقعا کار سخت و طاقت فرسایی است وباید به معلمان کمک کنیم.
وکاستی  کمی  تا  کنیم  می  بررسی  را  کلاسها  برگزاری  نحوه  گروهها   در  عضویت  با  ما 
. کنیم  فراهم  سخت  شرایط  در  همکاران  برای  را  امکانات  بتوانیم  و  باشد  نداشته  وجود 

در آینده نزدیک شهرستان رودباراز لحاظ آموزشی شرایط خوبی را خواهد داشت

رودبار  شهرستان  نزدیک  آینده  در  اینکه  بیان  با  رودبار  شهرستان  پرورش  و  آموزش  مدیر 
استان  کننده  شرکت  آموزان  دانش  کل  از  گفت:  داشت  خواهد  خوبی  شرایط  آموزشی  لحاظ  از 
نفر   2 نفر   ۳ این  از  که  برگزیده شدند  گیلان  استان  ۳نفراز  نجوم  در  مجازی  فضای  در  گیلان 
وری  فنا  و  علم  زمینه  در  ما  آموزان  دانش  که  دهد  می  نشان  این  بودند،  رودبار  شهرستان  از 
در  بضاعت  بی  مناطق  به  کمک  آجر  به  آجر  طرح  همچنین   هستند،  فعال  چقدر  شهرستان 
کنندودرمانگاه  کمک  ما  به  زمینه  این  در  توانند  می  اولیا  و  آموزان  دانش  که  است  کار  دستور 
است. احداث  حال  در  خیرین  همت  با  متخصص  پزشکان  وجود  با  لوشان  در  فرهنگیان 

درنشست آموزش و پرورش شهرستان رودبار با اصحاب رسانه مطرح شد:

باقری ، بهترین افرادی که بتوانند نقاط قوت و ضعف را شناسایی کنند 
خبر نگاران هستند

آوای جنگل

تغییر  مدارس  سطح  در  اجتماعی  های  آسیب  روزها  این 
روزها  این  برای  مدارس  و  خانوادهها  و  اند  داده  شکل 
نبودند آماده  کند  می  تازی  یکه  مجازی  فضای  که 
کمبود  پرورش  و  آموزش  به  نقد  بزرگترین  این  از  پیش  اگر   
بود  ابتدایی  دوره  مدارس  خصوصاً  مدارس  سطح  در  مشاوران 
هدایت  به  کمک  بحث  به  مشاوران  تمرکز  بیشتر  که  این  یا 
شد  می  معطوف  کنکور  در  رشته  انتخاب  به  کمک  یا  تحصیلی 
حال در این روزها بیشترین جای سوال برای خانواده ها و نحوه ارتباط 
گیری با مشاوران برای در میان گذاشتن مشکلات دانشآموزان است  و 
فضای مجازی هم از یک سو به بزرگ ترین راهکار یادگیری در دوران 
کرونا و از یک سو به یکی از آسیبهای دانشآموزی تبدیل شده که برای 
عبور از این بحران نیاز به بازتعریف نقش کاربردی مشاوران در تعامل 
با اولیا و دانش آموزان و کادر مدرسه احساس می شود حال آنکه در 
حال حاضر عملًا برای مشاوران مدرسه ابزاری جهت رصد وضعیت 
دانشآموزان وجود ندارد و کار مشاوران هم بیشتر مشاهدهای است 
دانش  بودند  مستقر  مدارس  در  مشاوران  که  زمانی 
کردند می  مراجعه  مشاور  به  راحتی  به  اولیا  و  آموزان 
حال آنکه دانش آموزان و اولیا دور از دسترس هستند مشکلات نیز 
پنهان میمانند و مشاوران نیز اگر بخواهند خود پیش قدم شوند تا زمانی 
که فرد نخواهد مشکلاتش را در میان بگذارد راه به جایی نخواهد برد 
مجازی  فضای  طریق  از  آموزش  که  همانطور  باید  پس   
تربیتی  و  پرورشی  ای،  مشاوره  های  فعالیت  دارد  ادامه 
یابد  استمرار  مجازی  فضای  در  ای  خلاقانه  صورت  به  نیز 
 ارتباط و تعامل موثر با دانش آموزان و اولیا برای بررسی مشکلات و 
تسهیل نحوه سازگاری آنان با شرایط کنونی  امری مهم و ضروری 
است و با توجه به شرایط به وجود آمده و تغییر بستر آموزشی و پرورشی 
مدارس از حضوری به غیرحضوری لزوم شناخت سریع و به موقع نیازها 
و مشکلات و دغدغه ها و مسائل آموزشی و روانشناختی دانش آموزان 
و والدین  لزوم حضور فعال و بیش از پیش مشاوران را آشکار می سازد 

مدارس  در  هم  و  مجازی  فضای  قالب  در  هم  باید  حضور  این  و 
تلفنی  تماس  یا  و  شاد  برنامه  طریق  از  چه  موثر  ارتباط  در  هم  و 
و  منطقه  مشاوره  کارشناسان  به  آن  گزارش  و  آموزان  دانش  با 
تلفنی  پاسخگویی  سامانه  اندازی  راه  همچنین  و  سریع   مداخله 
محوریت   با  ای  مشاوره  های  کلیپ  تدوین  و  تولید  و   مشاوره 
شاد  مهارت  استرس  و  اضطراب  مدیریت  مهارتهای  آموزش 
آموزان  دانش  ضروری  های  مهارت  سایر  و  خود  کنترل  و  زیستن 
و  تحصیلی  هدایت  محوریت  با  شاد  شبکه  در  محتوا  تولید  و  تهیه 
باشد. شاد  برنامه  در  آن  بارگذاری  و  روانشناختی  خدمات  و  شغلی 

با آرزوی توفیق روز افزون  

  محدثه پیرزاده کارشناس روانشناسی

چالش ارتباط با مشاوران مدارس 
در روزهای کرونایی و آسیب های پنهان

قضا  دستگاه  رئیس  سفر  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  در  رودبار  مردم  نماینده 
و  پایش  را  گیلان  در  شرکت ها  اهلیت  واگذاری  نحوه  باید  قضا  دستگاه  رئیس  گفت: 
کند. ورود  دلالان  برخی  سوی  از  آن  بازگرداندن  و  تسهیلات  پرداخت  موضوع  به 

گیلان  به  قضا  دستگاه  رئیس  سفر  به  اشاره  با  امروز  چگینی  گودرزوند  مهرداد 
اظهار  استان،  این  در  رفته  بین  از  حقوق  احقاق  جهت  مغتنم  فرصتی  ایجاد  و 
داشت  قرار  صنعتی  موقعیتی  در  دور  نه چندان  گذشته های  از  گیلان  کرد: 
شدند. نابودی  روبه  تغییراتی  دستخوش  تحمیلی  جنگ  از  پس  متأسفانه  اما 

وی با بیان اینکه برخی از صنایع قدیمی به سبب نیاز به بهبود خط تولید و بهبود وضعیت 
مدیریت از چرخه تولید بازماندند، افزود: این کارخانه ها به دلایل مذکور و همچنین به سبب 
فرسودگی به فروش گذاشته شدند اما چرخه واگذاری و فروش به درستی صورت نگرفت.

عضو کمیسیون برنامه وبودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی بر لزوم بازنگری در 
گفت:  و  کرد  تأکید  قضا  دستگاه  سوی  از  تعطیل  نیمه  و  تعطیل  کارخانه های  واگذاری 
شرکت های  واگذاری  موضوع  به  گیلان  به  سفر  در  قضا  دستگاه  رئیس  داریم  انتظار 
باشند. داشته  اساسی  پایش  و  بازنگری  آن ها  اهلیت  و   واگذاری  نحوه  بزرگ، 

بازنگری  ضرورت  بر  همچنین  اسلامی  شورای  مجلس  در  رودبار  مردم  نماینده 
گفت:  و  کرد  تأکید  استان  در  مردم  قضایی  و  حقوقی  امور  بر  قضا  دستگاه  ریس 
امورات  بررسی  و  گیلان  به  قضا  دستگاه  رئیس  ورود  از  پس  هست  انتظار 
شود. مرتفع  زمینه ها  این  در  مردم  مشکلات  قضایی،  محاکم  در  حقوقی 

متقاضیان  به  تسهیلات  پرداخت  موضوع  به  همچنین  گیلان  نمایندگان  مجمع  عضو 
برخی  در  گفت:  و  کرد  اشاره  آن  پس  در  شغل  و  محصول  تولید  عدم  و  بانک ها  در 
مواقع  اغلب  در  اما  پرداخت شده  نابجا  یا  نبوده  کافی  پرداخت شده  اعتبارات  مواقع 
از  بانک ها  هست  لازم  و  نگرفته  صورت  تولیدی  هیچ گونه  و  شده  دریافت  تسهیلات 
آن  منابع  با  و  گرفته  تسهیلات  تنها  کسانیکه  از  دسته  آن  با  تا  بخواهد  قضا  دستگاه 
دلالی می کنند و تولیدی انجام ندادند برخورد کند  و تسهیلات را به بانک ها برگردانند.

فرماندار رودبار؛ با همکاری و هماهنگی عوامل منابع طبیعی، آتش نشانی و هلال احمر و نیروهای 
مردمی آتش سوزی در 5 نقطه این شهرستان مهار گردید. در 5 نقطه این شهرستان مهار گردید.
هوشنگ عباسقلی زاده فرماندار و رییس ستاد مدیریت بحران شهرستان رودبار با اشاره 
سوزی  آتش  اثر  در  آن  ادامه  و  جمعه   ازشب  شهرستان  سطح  در  باد  شدید  وزش  به 
پس  مناطق  در  شهرستان  این  جنگلی  اراضی  از  نقطه  تعداد5  متاسفانه  داشت؛  اظهار 
طالکو، سیدان، سی دشت، حبیب آباد و حلیمه جان به مساحت تقریبی 4 هکتار طعمه 
حریق شدند که با هماهنگی های انجام شده و حضور عوامل منابع طبیعی، آتش نشانی 
اسکولک،  روستاهای  نشانی  آتش  همچنین  و  توتکابن  آباد،  رستم  رودبار،  شهرهای 
چهارمحل، شهربیجار و عوامل هلال احمر و نیروهای مردمی، آتش سوزی مهارگردید.

آزاد  مجاورت  در  جان  حلیمه  منطقه  به  مربوط  سوزی  آتش  از  حجم  بیشترین 
شد. می  شامل  را  هکتار   2 بر  بالغ  مساحتی  که  بود  رشت  به  تهران  مسیر  راه 
است. بررسی  دست  در  حادثه  علت 

دستگاهها  مدیران  و  مردمی  نیروهای  و  عوامل  همه  از  تشکر  ضمن  رودبار  فرماندار 
خواست  وطنان  هم  و  شهروندان  از  نمودند،  همکاری  سوزی  آتش  مهار  در  که 
و  خودداری  طبیعی  منابع  های  عرصه  و  مراتع  در  کردن  روشن  آتش  هرگونه  از 
شد. خواهد  برخورد  مقررات  برابر  متخلف  افراد  یا  فرد  با  توجهی  بی  صورت  در 

فرشته بریدک

در چهل و دومین انقلاب فجر، انقلابی که به 
عظیم  رهبر  و  کفن  گلگون  شهیدان  واسطه 
شهدا  خون  سرخی  و  ره  خمینی  امام  شان 
این  که  دردها  چه  و  رنجها  چه  شد،  پدیدار 
انقلاب به خود ندید؛ حدود 42 سال از انقلاب 
اسلامی می گذرد و امروز شاهد اقتدار کشور 
توسط  که  هستیم  هایی  پیشرفت  و  ایران 
نخبگان ما در حال وقوع است، از پیشرفتهای 
علمی از جمله پرتاپ موشک به فضا ، تولیدات 
غیره.... و  ای  هسته    ، صنعتی  دارویی، 

هدف  و  نما  دور  بااین 
بود. متصور  کننده  دلگرم  و  تر  پربار  را  آینده  توان  می   ، انگیزه  و  گذاری 

بخاطر  نه  انقلاب،  شعارهای  و  اهداف  از  کشورایران  ماندگی  عقب  بخش  واقع  در 
با  که  ایست  مدار  سیاست  و  مدیران  برخی  غلط  مدیریت  حاصل  بلکه  نظام،  ماهیت 

اند.  بوده  غرب  به  کشور  مجدد  وابستگی  ایجاد  صدد  در  و  بوده  بیگانه  انقلاب  اهداف 
ضربه  قصد  داخلی  سیاستمداران  حتی  و  خارجی  کشورهای  مثل  دستنشاندگانی  چه  اگر 
قاسم  حاج  سردارشهید  همانند  مردانی  دلیر  هستند  ولی  دارند  را  انقلاب  و  نظام  این  به 
بود. هند  هستندوخوا  انقلاب  این  دستنشانندگان  زادهکه  فخری  محسن  وشهید  سلیمانی 
شدید  ی  ها  تحریم  بسا  چه  دارند  و  داشتند  را  انقلاب  و  نظام  این  تخریب  قصد  ها  خیلی 
ضروری،  مایحتاج  دارو  زمینه  در  حتی  سیاسی،   ، اقتصادی  کننده  فلج  خودشان  قول  وبه 
شد  متحمل  را  شدیدی  خیلی  فشارهای  پژوهشی  و  علمی  های  حریم  تر  مهم  همه  واز 
هستند. برجا  پا  خود  برجای  اقتدارهمچنان  و  صبر  وبا  نشدند  تسلیم  ضدایرانی  ایران  ولی 
دشمنان انقلاب همواره تلاش می کنند، فضای سیاسی و اجتماعی ایران را متشنج و اقتصاد را ورشکسته 
و اخلاق را در اغماءوفرهنگ را منفعل کنند وبه معنای واقعی کلمه نظام را نا کارآمد نشان دهند. 
حضور،  به  ومفتخر  است  نشده  متوقف  خود  مسیر  در  ایران  اسلامی  جمهوری  مقدس  نظام 
ای  خامنه  امام  الله  آیت  برحقش  نایب   ، راحل  امام  غیاب  ودر  است  مردم  ملازمت  و  همدلی 
چنین  که  مادامی  و  روند  می  پیش  ه  حسینی  مکتب  و  خمینی  خط  تداوم  (با  العالی  مدظله 
تعالی خویش  و  پیشرفت  ایران  مردم   ، باشد  و حکمفرما  برقرار  وامت  نظام   ، امام  میان  پیوندی 
باد. نخواهند  خاطر  و  یاد  از  گاه  هیچ  را  فجر  دهه  اهمیت  و  ارزش  و  گرفت  خواهند  جشن  را 

پزشکی  علوم  فنی  معاون 
رودسر،  شهرستان های  گیلان، 
رودبار،  صومعه سرا،  لاهیجان، 
و  اشرفیه  آستانه  رشت، 
شهرستان  هفت  را  بندرانزلی 
و  دانست  گیلان  نارنجی 
زرد  شهرستان  هفت  افزود: 
داریم. آبی  شهرستان  دو  و 
دکتر مسعود نوروزی  از افزایش 
گیلان  نارنجی  شهرستان های 
علاوه  کرد:  اظهار  و  داد  خبر 
بر سه شهرستان نارنجی استان 

طی هفته گذشته، چهار شهرستان زرد دیگر به نارنجی تبدیل شدند.
رودبار،  صومعه سرا،  لاهیجان،  رودسر،  شهرستان های  وی 
شهرستان  هفت  را  بندرانزلی  و  اشرفیه  آستانه  رشت، 
داریم. زرد  شهرستان  هفت  افزود:  و  دانست  گیلان  نارنجی 
دو  گیلان،  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاونت  فنی  معاون 
تصریح  و  دانست  آبی  وضعیت  دارای  را  شفت  و  املش  شهرستان 
کاهش  شاهد  کجا  هر  و  است  مشخص  کرونا  ویروس  رفتار  کرد: 
می رود. بالا  ابتلا  آمار  هستیم،  بهداشتی  دستورالعمل های  رعایت 

رعایت  کاهش  خانه،  از  خارج  به  آمد  و  رفت  افزایش  نوروزی، 
دورهمی ها  برقراری  و  ماسک  زدن  ویژه  به  بهداشتی  پروتکل های 
عنوان  و  دانست  کرونا  ویروس  انتشار  عوامل  مهمترین  جمله  از  را 

مدت  در  کرونا  درباره  سهل انگاری  نوع  هر  کرد: 
می کند. مواجه  جدی  خطر  با  را  ما  کوتاهی 

نقش مهمی  که می تواند  مکان هایی  از  یکی  وی 
در انتقال کرونا داشته باشد را ناوگان حمل و نقل 
تاکسی ها  گفت:  و  دانست  تاکسی ها  و  عمومی 
بودن  سرد  به  توجه  با  و  دارند  محدودی  فضای 
نیست  امکان پذیر  خودرو  داخل  هوای  تهویه  هوا، 
می گیرد. صورت  راحتی  به  بیماری  انتقال  لذا 

معاون فنی علوم پزشکی گیلان، از رانندگان خواست 
دستورالعمل های بهداشتی را با جدیت رعایت کنند 
و ادامه داد: هم رانندگان و هم مسافران حتما ماسک 
بزنند و بیش از سه سرنشین در داخل خودرو نباشد.

الکترونیک  پرداخت  روش  از  استفاده  لزوم  بر  تاکید  با  نوروزی، 
خاطرنشان  کرایه،  عنوان  به  نقد  پول  دریافت  از  پرهیز  و 
را  تاکسی  هوای  تهویه  شرایط  دارند  وظیفه  رانندگان  کرد: 
که  تاکسی هایی  در  شدن  سوار  از  نیز  شهروندان  کنند.  فراهم 
کنند. خودداری  نمی کنند،  رعایت  را  بهداشتی  دستورالعمل های 

وی از بستری شدن ۸4 بیمار جدید کرونایی در گیلان طی شبانه روز 
گذشته خبر داد و یادآور شد: در حال حاضر 450 بیمار کرونایی در سطح 
بیمارستان های استان بستری هستند و حال 100 بیمار وخیم است.
نارنجی  وضعیت  به  رودبار  شهرستان  بازگشت  به  توجه  با 
مدارس  پرورشی  و  آموزشی  های  فعالیت  تمامی  کرونایی، 
بود. خواهد  حضوری  غیر  صورت  به  ثانوی  اطلاع  تا  شهرستان 

دستاوردهای انقلاب اسلامی پس از 
گذشت 42سال از پیروزی

فرماندار رودبار؛ با همکاری و 
هماهنگی عوامل منابع طبیعی، 

آتش نشانی و هلال احمر و نیروهای 

گیلان ۷ شهرستان نارنجی دارد/ سهل انگاری خطرناک است

در خواست نماینده رودبار از 
دستگاه قضا برای بررسی اهلیت 

در واگذاری ها و بازگرداندن منابع 
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